
سرقت اطلاعات با شگرد به روزرسانی 
اپلیکیشن شاد

رئیس پلیس فتا استان کرمان از دانش آموزان و خانواده ها خواست در صورت دریافت پیامکی مبنی بر به روزرسانی اپلیکیشن شاد با 
پرداخت مبلغ دو هزار تومان، به این پیام توجه نکنند و به لینک های ارائه شده در این پیام ها مراجعه نکنند.
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۱۶۳ بستری جدید  و
 ۲۲ فوتی در شبانه روز گذشته

به گــزارش روابــط عمومــی علوم پزشــکی 
کرمان،دکتــر مهدی شفیعی،ســخنگوی این 

دانشگاه عصر چهارشنبه ۱۷ شــهریور ماه با بیان اینکه طی ۲۴ ســــاعت 
گذشــته، ۱۶۳ بیمار جدید کرونا در بیمارستان های استان بستری شده اند ... 

 با رای اعتماد مجلس به اکثر وزرای پیشنهادی آقای رئیسی 
هم اکنون تیم اقتصادی دولت جدید مشخص شده است. 

آقای محسن رضایی نیز از سوی سید ابراهیم رئیسی به سمت معاون اقتصادی 
رئیس جمهور، دبیر شــورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا و دبیر ستاد 
اقتصادی دولت منصوب شد. بدین ترتیب اکنون باید منتظر تصمیمات اقتصادی 
دولت جدید و نتایج آن نشست. بدون شک با توجه به مشکلات فراوان اقتصادی 

در کشور، دولت سیزدهم کار سختی در پیش رو دارد.

با حمایت کمیته امداد و ارائه آموزش به مددجویان از طریق 
راهبران شغلی، تاکنون ۳۳ مزرعه کشت لوفا در کرمان 

راه اندازی شده و این استان می تواند قطب تولید این محصول اقتصادی و درآمدزا شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، در سال های اخیر به دلیل خشکسالی های 
پیاپی و به صرفه نبودن کشاورزی، شاهد مهاجرت بسیاری از روستاییان استان کرمان 
به شهرها بودیم که از عمده ترین آسیب های آن افزایش حاشیه نشینی و از بین رفتن 

تولید در مناطق روستایی بوده است.

کرمان قطب کشت لوفا 
در کشور می شود

دولت به رشد اقتصادی
 با  اولویت بخش 

خصوصی متعهد باشد
صفحه۳را 
بخوانید

صفحه ۲ را 
بخوانید

ادامه مطلب رادر 
صفحه ۱ بخوانید
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 کارخانه شمس دارزین
خوب یا بد

میترا دریجانی 
یادداشت

و  روی  کارخانه شمش  ایجاد  در 
سرب دارزین) واقع در شهر بم( تا 
 اعلام نظر کارشناسان درنگ نمایي.

آشکار و مبرهن است که ایران از 
بسیاری آسیب های زیست محیطی 
رنج می برد. آلودگی های متعدد 
از جمله آلودگی هوا و آلودگی آب 
سلامت  برای  جدی  تهدیدی 
است  زیست  محیط  و   شهروندان 
شد  شنیده  خبری  بین  این  در   .
شهرستان  اهالی  از  بسیاری  که 
بم را نگران کرده است و آن هم 
کارخانه  تأسیس  مقدمات  انجام 
 شمش روی و سرب دارزین است

. تحقیقات علمی فراوانی صورت گرفته 
است که نشان از آلودگی منابع آبی 
و آلودگی هوا در محیط های اطراف 
کارخانه های روی و سرب دارد. از 
جمله بررسی میزان تأثیر آلایندگی 
کارخانه سرب و روی زنجان بر منابع 
آب زیرزمینی اطراف آن است که بر 
اساس نتایج بدست آمده در غالب 
نمونه های برداشت شده از چاه های 
تأمین آب شرب شهر زنجان که مجاور 
کارخانه بوده و چاه های روستاهای 
اطراف، غلظت هایی از آلودگی به فلزات 
سرب و روی و کادمیوم مشاهده شده، 
این تحقیق همچنین نشان داده است 
در تعدادی از نمونه های مورد آزمایش 
میزان غلظت این فلزات چندین برابر 
حداکثر غلظت مجاز بوده و از نظر 
استاندارهای موجود برای انسان و 
آبزیان و سایر جانداران که از آن آب 
استفاده می نمایند مضر و در صورت 
 مصرف دارای عوارض نامطلوب است

. یکی دیگر از نمونه های تحقیقات 
صورت گرفته، بررسی میزان آلایندگی 
ناشی از صنایع معدنی و فرآوری سرب 
و روی بر آب و خاک منطقه انگوران - 
دندی است           ادامه در صفحه ۳

موافقت مجلس با رسیدگی خارج از نوبت 
 طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب وکار

افتتاح نمایشگاه »جشنواره جهانی نقاشی کودک کرمان« ۱۶۳ بستری جدید و ۲۲ فوتی در شبانه روز گذشته
در نگارخانه مجازی کمیسیون ملی یونسکو

۱۶ واحد آموزشی در ریگان 
مراحل پایانی ساخت را می گذارند

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با تقاضای 
بررسی  منظور  به  نمایندگان  ز  ا گروهی 
ز  ا برخی  صدور  تسهیل  طرح  ولویت دار  ا

 مجوزهای کسب وکار موافقت کردند. 
، نمایندگان مجلس شورای  یسنا به گزارش ا
دیروز  علنی  جلسه  جریان  در  اسلامی 
ز  ا عده ای  تقاضای  مجلس  )چهارشنبه( 
نمایندگان برای اعمال تبصره یک ماده ۱۰۰ 
بررسی  و  مجلس  داخلی  آیین نامه  قانون 
اولویت دار طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهای 
کسب وکار را بررسی کرده و در نهایت با ۱۵۴ 
 رای موافق با این درخواست موافقت کردند.
محسن زنگنه به عنوان نماینده متقاضیان بررسی 
ر این طرح بیان کرد: ضرورت طرح  ولویت دا ا
تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار برهمه 
نع  جدی در  ز موا اشخاص روشن است. یکی ا
جهت رونق تولید بحث مجوزهای کسب وکار 
بوده که رتبه کشور از حیث سهولت صدور این 
مجوزها در سطح جهانی اصلا مناسب نیست. 
در سال ۸۷ قانونی تحت عنوان اجرای اصل 
۴۴ قانون اساسی تنظیم و مصوب شد که در 
ماده ۷ آن دولت ملزم است تا شرایط صدور 
۱۳۹۵ نیز  مجوزها را تسهیل کند. در سال 

اصلاحاتی در این قانون صورت گرفت اما همچنان 
ضعف هایی باقی است که بروکراسی پیچیده ای 
 را برای صدور مجوز کسب وکارها ایجاد می کند.
دامه اظهار کرد: شفافیت اطلاعات و  وی در ا
ز  نین مربوط به حوزه کسب وکارها یکی ا قوا
مواردی است که در این طرح دیده شده، این طرح 
دولت را مکلف می کند که پایگاه اطلاعات قوانین 
را ایجاد کند و بعد از مدتی دولت مجوز اجرای 
قانونی را بدون ثبت در این پایگاه ندارد. همچنین 

در این طرح کلیه مجوزها ثبت محور می شود 
یعنی هر کسی درخواست مجوزی را در درگاه ملی 
مجوزهای کسب وکار ثبت کند بعد از سه روز آن 
را دریافت می کند؛ مگر در مجوزهایی که سلامت 
و امنیت عمومی را تحت تاثیر قرار می دهد که 
باید تایید شوند. برای آنها نیز دولت ظرف سه ماه 
فرصت صدور مجوز و تایید آن را دارد. یکی دیگر 
از مشکلات کسب وکارها بحث تعارض منافع است 

که در این طرح به آن توجه شده است.

به گزارش روابط عمومی علوم پزشکی 
کرمان،دکتر مهدی شفیعی،سخنگوی 
 ۱۷ چهارشنبه  عصر  دانشگاه  این 
 ۲۴ شهریور ماه با بیان اینکه طی 
ســاعت گذشــته، ۱۶۳ بیمار جدید 
استان  بیمارستان های  در  کرونا 
بستری شده اند، گفت:» ۸۷ نفر از 
آنها از حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان )شامل راور، رابر،بافت، بردسیر، 
کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، 
ارزوئیه(، ۳۳ نفر از حوزه دانشکده 
علوم پزشکی سیرجان، ۱۱ نفر از حوزه 
دانشگاه علوم پزشکی بم  و ۲۸ نفر از 
حوزه دانشگاه علوم پزشکی جیرفت 

هستند«.
او با بیان اینکه ۴ نفر از حوزه دانشگاه 
بستری  رفسنجان،  پزشکی  علوم 
افزود:  است،  شده  گزارش  جدید 
»در حال حاضر، ۸۵۲ بیمار کرونا 
بستری  استان  بیمارستان های  در 
هستند«. شفیعی ادامه داد:» ۵۰۸ 
نفر از بیماران بستری در حوزه علوم 
پزشکی کرمان، ۳۴ نفر حوزه علوم 
پزشکی رفسنجان ، ۱۲۸ نفر حوزه 
جنوب، ۶۰ نفر در حوزه دانشگاه علوم 
پزشکی بم ۱۲۲ نفر از حوزه دانشکده 
علوم پزشکی سیرجان بستری هستند 
ئه  را و خدمات بیمارستانی به آنها ا

بتدای  میشود«. او اظهار کرد: »از ا
اپیدمی تاکنون ۳۷ هزار و ۳۹۹ نفر در 
اســتان، به دلیل ابتلا به کرونا بستری 

شده اند«.
بیماریهای  با  مبارزه  گروه  مدیر 

واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی 
کرمان سپس اظهار کرد:»متاسفانه 
در ۲۴ ساعت گذشــته، ۲۲ مورد 
فوتی به دلیل ابتلا به ویروس کرونا 
گزارش شده که ۱۲ نفر مربوط به 
حوزه دانشگاه علوم پزشکی کرمان ، 
۶ نفر از حوزه دانشگاه علوم پزشکی 
جیرفت، یک نفر از حوزه دانشگاه 
علوم پزشکی بم ، یک نفر از حوزه 
دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان و ۲ 
نفر از حوزه دانشکده علوم پزشکی 
سیرجان است«. به گفته شفیعی،از 
ابتدای اپیدمی کرونا در استان تاکنون، 
۴۴۳۴ نفر به دلیل ابتلا به کووید ـ 
۱۹ جان خود را از دست داده اند.او 
همچنین تعداد دُز واکسن های تزریق 
شده استان کرمان در نوبت اول را ۷۹۲ 
هزار ۶۶۲ و نوبت دوم ۴۲۶ هزار و ۴۲۱ 

دُز عنوان کرد.

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری کرمان اعلام کرد: نمایشگاه نخستین 
کرمان«  کودک  نقاشی  نی  جها رۀ  »جشنوا
سه شنبه شانزدهم شهریورماه، ساعت ۲۲ در 
یونسکو-  ملی  کمیسیون  مجازی  نۀ  نگارخا
ایران، افتتاح شد.  “محمد جهانشاهی” گفت: 
سالانه  به صورت  است  ر  قرا ره  جشنوا ین  ا
توسط شهرداری کرمان برگزار شود. او افزود: 
نی نقاشی کودک کرمان« با  رۀ جها »جشنوا
رویکرد حرکت در مسیر توسعۀ رویداد محور 
ر کودک با  شهر کرمان به عنوان شهر دوستدا
ر شد و در تاریخ ۲۲  شرکت ۳۸ کشور برگزا
تیرماه سال جاری با معرفی نفرات برتر به کار 
خود پایان داد. معاون شهردار خاطرنشان کرد: 
در این رویداد مجازی، ۶۵ اثر برگزیدۀ نخستین 
در  کرمان  کودک  نقاشی  نی  جها رۀ  جشنوا
نگارخانۀ مجازی کمیسیون ملی یونسکو- ایران 

به نمایش گذاشته می شود.
رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
ین نیز  ز ا شهرداری کرمان بیان کرد: پیش ا
هفت نمایشگاه بین المللی در بخش های عکس، 
خوشنویسی و تذهیب اسلامی در این نگارخانه 

به نمایش گذاشته شده است.
جهانشاهی با اشاره به برگزاری »جشنوارۀ جهانی 
نقاشی کودک کرمان« با حمایت کمیسیون ملی 
یونسکو- ایران، یونیسف و دفتر منطقه ای یونسکو 
در تهران، یادآور شد: این جشنواره با هدف ارتقای 
سطح تعاملات بین المللی شهرداری کلان شهر 
کرمان و توجه به مسئولیت های اجتماعی این 
نهاد شهری، آشنایی با تولیدات فکری و آثار 
هنری کودکان سایر سرزمین ها، ایجاد بستر 
مناسب برای توسعۀ مهارت های خلاقانه و تقویت 
تحلیل بصری و تجسم عینی کودکان از فضاهای 
روزمره و تقویت و ارزیابی مبتنی بر میزان تمرکز 
بر محیط پیرامون برگزار شد. او ادامه داد:یکی 
دیگر از اهداف ما در برگزاری »جشنوارۀ جهانی 
جاذبه های  معرفی  کرمان«،  کودک  نقاشی 
تاریخی و فرهنگی کرمان و استفاده از ظرفیت 
این رویداد جهت آگاهی بخشی و افزایش سطح 
دانش شهروندان به ویژه کودکان و گروه های پایه 
نسبت به دغدغه های مشترک جهانی بوده است. 
علاقه مندان می توانند برای بازدید از این آثار به 
نگارخانۀ مجازی کمیسیون ملی یونسکو-ایران به 
نشانی www.fa.irunesco.org مراجعه کنند.
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فرماندار ریگان گفت: ۱۶ واحد آموزشی در این 
شهرستان با اعتبار ۴۰ میلیارد تومان به همت 
خیرین و تعدادی از بانک  های استان کرمان در 
حال ساخت است و مراحل پایانی را می گذراند.

امین باقری در بازدید کارشناسان اداره کل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان کرمان 
از مدارس در حال احداث شهرستان ریگان 
افزود: نیمی از مدارس در دست احداث ریگان 
در مهرماه و مابقی در آبان و آذر تحویل آموزش 

و پرورش این شهرستان خواهد شد.
او اظهار داشت: با افتتاح ۱۶ واحد آموزشی در 
دست احداث در ریگان سه هزار دانش آموز 
این شهرستان از نعمت مدرسه مقاوم و محیط 

مناسب آموزشی برخوردار خواهند شد.
فرماندار ریگان با بیان اینکه محوطه های برخی 
مدارس این شهرستان خاکی و برای استفاده 
دانش آموزان نامناسب است عنوان کرد: ده ها 
واحد آموزشی کانکسی و غیراستاندارد در 

شهرستان ریگان وجود دارد.
او گفت: خیرین و اداره کل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس استان کرمان نسبت به مقاوم 

سازی و تجهیز مدارس غیراستاندارد شهرستان 
ریگان توجه ویژه ای داشته باشند.

باقری افزود: بیشتر مدارس غیر استاندارد 
شهرستان ریگان در مناطق عشایری و سخت 

گذر قرار دارند.
فرماندار ریگان از تکمیل استخر شنای آموزش 
و پرورش با اعتبار سه میلیارد تومان در ریگان 
خبر داد و اظهار داشت: ۱۶ هزار و ۵۰۰ دانش 
این  در  تحصیلی  مقاطع مختلف  در  آموز 

شهرستان مشغول به تحصیل هستند.

کرمان- عرضه سـیمان در بورس و از طرف دیگر 
مراجعـه مـردم بـه مراکـز توزیـع بـرای دریافت 
سـیمان، موجب بروز مشـکلاتی در کرمان شده 

اسـت اما مسـئولان وعده می دهند کـه وضعیت 
سـیمان طی مهر مـاه بهتر خواهد شـد.

یکی از مسـائلی کـه چنـد صباحی اسـت، دامن 

گیر مـردم کرمان شـده اسـت و در کوچـه و بازار 
شـاهد گله مندی آنهـا هسـتیم، قیمـت و نحوه 
توزیـع سـیمان اسـت، ایـن درحالـی اسـت که 

کرمان دارای سـه کارخانه تولید سـیمان اسـت 
و براسـاس میزان تولید سـیمان، نباید کمبودی 

در ایـن زمینه وجود داشـته باشـد.
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کشف ۲۵ هزار قلم دارو و ۲ میلیارد 
تومان اموال مسروقه توسط پلیس 

کرمان
فرمانده انتظامی اســتان کرمان گفت: با اجرای ۲ طرح ویژه 
بازدید از کارگاه هــای ضایعاتی کرمان و نیز طرح ســه روزه 
پلیس امنیت اقتصادی، ضمن کشــف اموال مسروقه به ارزش 
۲ میلیارد تومان، ۲۵ هزار قلم داروی توزیع خارج از شبکه نیز 

در این استان کشف شد.
 سردار عبدالرضا ناظری  در حاشــیه بازدید از کشفیات اموال 
مســروقه از کارگاه های ضایعاتی کرمان و کشفیات طرح سه 
روزه پلیــس امنیت اقتصادی اســتان کرمان افزود: پرســنل 
فرماندهی انتظامی شهرســتان کرمان در راستای پاک سازی 
کارگاه هــای ضایعاتی بــا هماهنگی دســتگاه قضایی از ۳۵ 
کارگاه بازدید و مقادیر قابل توجهی از اموال مسروقه از جمله 

تجهیزات برق و مخابرات را کشف کردند.
او با اشــاره به این مطلب کــه ارزش ریالی اموال مســروقه ۲ 
میلیارد تومان برآورد شده است، ادامه داد: در راستای اجرای 
این طرح ۶۹ ســارق و ۳۵ مالخر دســتگیر و تحویل مقامات 

قضایی شده اند.
او خاطرنشان کرد: درصد کشــف وقوع سرقت ها از ابتدای سال 
جاری تاکنون ۱۹ درصد نســبت به مدت مشــابه ســال قبل 

افزایش داشته و از ۵۸ درصد به ۷۷ درصد رسیده است.
فرمانــده انتظامی اســتان کرمان بــر ضرورت ســاماندهی 
تــی در شــهر کرمان تاکید کــرد و  یعا کارگاه هــای ضا
اظهار داشت: باید با مسئولان کارگاه های ضایعاتی که مرتکب 
جرم مالخری می شــوند به شــکلی برخورد قانونی شود که از 

ادامه فعالیت های مجرمانه خود پشیمان شوند.
سردار ناظری تاکید کرد: نیروی انتظامی در برخورد با افرادی 
که ارتزاق حرام دارند مماشــاتی ندارد و  با همکاری شــورای 
تامین و دســتگاه قضایی برخورد قاطعانــه ای با این مجرمان 

خواهد شد.
او در ادامه ســخنان خود گفت: یکــی از اولویت های نیروی 
انتظامی برخورد با پدیده قاچاق کالا و ارز و نیز مبارزه با توزیع 
دارو خارج از شبکه است که این موضوع در دستور کار پلیس 

امنیت اقتصادی قرار دارد.
فرمانــده انتظامــی اســتان کرمان تاکید کرد: نیروهای پلیس 
امنیت اقتصادی این استان در قالب اجرای یک طرح سه روزه 
موفق به دســتگیری باند خرید و توزیع داروی قاچاق از جمله 
داروهای بیماران کرونایی شدند که در بازرسی از مخفیگاه این 
افراد سودجو ۲۵ هزار قلم دارو کشف و۲متهم دستگیر شدند.

او خاطرنشــان کرد: در طرح اخیر پلیس امنیت اقتصادی استان 
کرمان ۸۵ متهم دســتگیر شــده اند که ارزش ریالی کالاهای 

مکشوفه از آنها ۸۰ میلیارد ریال برآورد شده است
فرمانده انتظامی اســتان کرمان گفت: پلیس امنیت اقتصادی 
این اســتان در روزهای اخیر باند هفت نفــره زمین خواری و 
تصرف اراضی دولتی را شناسایی و دستگیر کرد و در این راستا 
۱۱ قطعه زمین تجاری و مسکونی تصرف شده توسط این افراد 

به بیت المال بازگشت.

کرمـان- عرضـه سـیمان در بـورس و از 
طـرف دیگـر مراجعـه مـردم بـه مراکـز 
توزیـع بـرای دریافـت سـیمان، موجـب 
بروز مشـکلاتی در کرمان شـده اسـت اما 
مسـئولان وعده مـی دهند کـه وضعیت 
سـیمان طی مهـر ماه بهتـر خواهد شـد.
 یکی از مسـائلی که چند صباحی اسـت، دامن 
گیـر مـردم کرمـان شـده اسـت و در کوچـه و 
بازار شـاهد گلـه مندی آنهـا هسـتیم، قیمت و 
نحوه توزیع سـیمان اسـت، این درحالی اسـت 
کـه کرمـان دارای سـه کارخانه تولید سـیمان 
اسـت و براسـاس میـزان تولیـد سـیمان، نباید 
کمبـودی در ایـن زمینه وجود داشـته باشـد.

مسـئولان اما ورود سـیمان به بورس را اقدامی 
مفیـد مـی داننـد و معتقدنـد ایـن کار باعـث 
شـفافیت وضعیـت سـیمان مـی شـود؛ آنهـا 
وعده مـی دهند کـه با ورود سـیمان بـه بورس 

وضعیـت تا مهـر مـاه بهتـر می شـود.
حکایـت عجیـب کمبـود سـیمان در کرمـان با 

وجـود فعالیـت ۳ کارخانـه 
احسان یکی از شـهروندان کرمانی در خصوص 
وضعیـت سـیمان گفـت: کرمـان دارای سـه 
کارخانـه اسـت چـرا بایـد وضعیـت سـیمان 
اینگونـه باشـد؟! بنـده از سـاعت ۵:۳۰ صبـح 
در صـف سـیمان ایسـتاده ام و الان که سـاعت 
۸ صبـح اسـت، نوبـت بنـده نشـده اسـت! این 
وضعیـت نزدیـک ۴ مـاه اسـت کـه بـه وجـود 

آمـده اسـت.
رضـا یکـی دیگـر از شـهروندان بـا اشـاره بـه 
مشکلات سـیمان گفت: باید از سـاعت ۳ صبح 
در محل توزیع سـیمان حضور پیدا کـرده و نام 
نویسـی کنیـم تـا ۳ یـا ۴ سـاعت بعد نوبـت ما 

شـود؛ چرا بایـد اینجوری باشـد؟
او اظهارداشـت: طبـق گفته مسـئولان مربوطه 
ظاهـرا سـیمان دچـار کمبـود شـده، ایـن در 
حالیسـت کـه سـیمان در بـازار آزاد موجـود 
اسـت اما قیمـت آن دو برابـر نرخ دولتی اسـت 
و قیمت هـر پاکـت دولتی سـیمان ۳۷ هـزار و 

۲۰۰ تومـان اسـت.
ایـن فـرد متقاضـی دریافـت سـیمان با اشـاره 
به دیگـر مشـکلات توزیـع سـیمان ادامـه داد: 
وضعیـت مراکـز توزیـع سـیمان هـم متفـاوت 
اسـت مثلا در یک زمان یکـی از مرکز سـیمان 

دارد و یکـی دیگـر مراکـز توزیع نـدارد.
مهران یکی دیگـر از افـرادی که بـرای دریافت 
سـیمان بـه یکـی از مراکـز مراجعه کـرده بود، 
عنـوان کـرد: بنـده بـرای دریافـت سـیمان 
مراجعه کردم اما مسـئول مرکز گفت، سـیمان 
تمـام شـده اسـت. از روزی کـه سـیمان وارد 
بـورس شـده، قیمـت هـا متفاوت شـده اسـت 
و هـر روز هـم کـه مراجعه مـی کنیم، سـیمان 

موجـود نیسـت.
چند سـال پیش که سـاختمان سـازی بیشـتر 
بـود و افـراد سـاختمان های چنـد طبقـه مـی 
سـاختند، یک کارخانه جوابگوی نیـاز همه بود 
اما الان که سـه کارخانه داریم، کمبود سـیمان 

داریـم، خیلی عجیب اسـت
اپ بـا بیـان ایـن مطلـب کـه ظاهـرا مصالـح 
فروش هـا باید در بـورس فعالیت کننـد که این 
موضوع هم، مشـکل سـاز شـده اسـت چـرا که 

اکثر آنها کـد بورسـی ندارند، اضافه کـرد: چند 
سـال پیش که سـاختمان سـازی بیشـتر بود و 
افراد سـاختمان های چند طبقه می سـاختند، 
یـک کارخانـه جوابگوی نیـاز همه بـود اما الان 
که سـه کارخانه داریـم، کمبود سـیمان داریم، 

خیلـی عجیب اسـت!
علـی یکـی دیگـر از شـهروندان کرمانـی هـم 
ضمن گلایـه منـدی از وضعیت سـیمان، بیان 
داشـت: در شـرایط فعلی مـردم نمـی دانند به 
چـه شـکل سـیمان مـورد نیـاز خـود را تهیـه 
کننـد و مراکـز توزیـع، سـلیقه ای عمـل مـی 
کنند از یـک طرف اعـلام مـی کنند باید اسـم 
نویسـی کنیـد و به شـما اطـلاع مـی دهیم که 
چـه زمانـی مراجعه کنیـد از طـرف دیگـر می 

گویند کـه بایـد در صـف بایسـتید.
او بـا اشـاره بـه اینکـه انتظـار مـا این اسـت که 
نظـارت سـازمان صمـت در ایـن مراکز بیشـتر 
شـود، عنوان کـرد: برخـی افـراد در ایـن مراکز 
سـیمان خریـد مـی کننـد و در بـازار آزاد بـه 
قیمـت بیشـتری مـی فروشـند لـذا وضعیـت 
آشـفته اسـت و وضعیـت توزیـع آن بسـیار بد 

اسـت.
 گاز و برق متهمان اصلی کمبود سیمان

معاون بازرسـی سـازمان صمت اسـتان کرمان 
گفـت: در اسـتان کرمـان سـه کارخانـه تولید 
سـیمان کرمـان، ممتـازان و ماهـان داریـم که 
روزانـه حـدود ۸ هـزار تـن سـیمان تولیـد می 

کننـد.

داشـت:  بیـان  پنـاه  یـزدان  محسـن 
محدودیت هایـی در بحـث انـرژی بـرای ایـن 
کارخانـه هـا حـادث شـد. از سـال گذشـته در 
فصل زمسـتان قطعی گاز اتفاق افتاد و تا سـال 
جدیـد هـم ادامـه پیـدا کـرد، در نهایـت پایان 

اردیبهشـت مـاه بحـث گاز حـل شـد.
معاون بازرسـی سـازمان صمت اسـتان کرمان 
بـا اشـاره بـه اینکـه در ادامـه تولیـدات سـه 
کارخانه سـیمان بـه تولیـد انبـوه رسـید، ابراز 
داشـت: متاسـفانه از اواسـط تیرمـاه شـاهد 
قطعی هـای بـرق بودیـم، کـه موجـب کاهش 

تولیـد کارخانـه هـای سـیمان کاهـش شـد.
بورس هم مرهم سیمان نشد

او بـا بیـان ایـن مطلـب کـه یکـی دیگـر از 
مشـکلات کمبود سـیمان، عرضه آن در بورس 
اسـت، اظهـار داشـت: در ایـن زمینـه بـا توجه 
بـه تصمیمـات گرفته شـده در سـطح کشـور، 
کارخانـه هـای سـیمان بایـد محصـولات خود 
را در بـورس عرضـه کننـد و تمـام پـروژه های 
سـیمان بر ملـی و اسـتانی موظفند که نسـبت 
به دریافـت کد بورسـی اقـدام کننـد در نتیجه 
کارگزاری هـا با حجـم انبوهی بـرای صدور کد 

بـورس مواجـه شـدند.
یـزدان پنـاه بـا اشـاره بـه اینکـه مـدت زمـان 
دریافـت کـد بورسـی طولانی تـر شـده و حتی 

بـه ۲۵ روز رسـیده اسـت، تصریـح کـرد: بحث 
ثبت سـیمان در بورس موجب شـفافیت عرضه 
سـیمان شـده اسـت از طرف دیگر افـرادی که 
به صورت سـنتی اقدام به دریافت سـیمان می 
کننـد، بـا مشـکل مواجه شـده انـد و سـازمان 
صمـت در این زمینه نیـز به دنبال حل مشـکل 

اسـت.
او اضافـه کـرد: سـازمان صمـت کارخانـه های 
سـیمان را مجاب کرده اسـت که از اول شهریور 
ماه تا اول مهـر در این زمینه به صـورت پلکانی 

عمـل کـرده و بـه گونـه ای برنامه ریـزی کنند 
کـه درصـدی از سـیمان خـود را بـه صـورت 
مسـتقیم عرضه کننـد و نهایتـا از اول مهر همه 
عوامل و افـراد بایـد کد بورسـی بـرای دریافت 

سـیمان داشـته باشند.
معاون بازرسـی سازمان صمت اسـتان کرمان 
با اشـاره بـه اینکـه همـه افـرادی کـه موظف 
بـه فـروش سـیمان بـه مـردم هسـتند، بایـد 
به قیمـت قبـل کـه برنامه ریزی شـده اسـت 
در اختیـار مـردم قـرار بدهنـد کـه قیمت آن 
۲۸ هـزار و ۷۰۰ تومان اسـت، اظهار داشـت: 
چنانچـه تخلفـی اتفـاق بیافتنـد، سـازمان 
صمـت ضمـن برخـورد بـا عوامـل فـروش 
مردمـی بـا افـراد واسـطه نیـز برخـورد لازم 

مـی شـود.
او با بیـان ایـن مطلب کـه واسـطه هـا در تمام 
سـطوح  وجـود دارد و نظـارت در ایـن زمینـه 
کار دشـواری اسـت، افـزود: بـا توجه بـه اینکه 
سـیمان در بـورس عرضـه مـی شـود و افـراد 
مختلفـی سـیمان کرمـان را خرید مـی کنند، 
ممکـن اسـت سـیمان بـه اسـتان هـای دیگـر 
حمل شـود و قبلا که بحث بورس مطـرح نبود، 
ظرفیـت تولیـد و توزیع بالا بـود اما ایـن میزان 

کمتر شـده اسـت.
یـزدان پنـاه در خصـوص موضـوع ایسـتادن 

مـردم در صـف توزیـع سـیمان گفت: افـرادی 
که در مراکز سـیمان اسـم نویسـی مـی کنند، 
امـا مراکـز توزیـع بـه دلیـل کمبـود سـیمان، 
مجبورنـد براسـاس لیسـت، سـیمان دریافتی 
را بیـن مـردم توزیـع کننـد و مـردم هـم دچار 
مشـکل شـده انـد؛ امیدواریـم ایـن موضـوع از 

طریـق بـورس حل شـود.
او بـا بیـان ایـن مطلـب کـه بـرای افـرادی که 
درخواسـت تعـداد کـم سـیمان مثـلا ۵ یـا 
۱۰کیسـه سـیمان را دارنـد، نیـاز بـه ثبـت نام 
در بورس نیسـت، افزود: افرادی بایـد در بورس 
ثبت نـام کنند کـه دارای پـروژه هـای مردمی 

یـا سـاختمانی هسـتند.
وضعیت سیمان تا مهر بهتر می شود

معاون بازرسـی سـازمان صمت اسـتان کرمان 
بـا اشـاره بـه اینکـه قیمـت سـیمان در بورس 
به صـورت هفتگی مشـخص مـی شـود، اظهار 
داشـت: زیـر ۲ درصـد سـیمان کارخانه هـا بر 
اسـاس تعهداتی کـه از قبل داشـته انـد، صادر 
می شـود از طرف دیگـر از ۲۳ شـهریور تمامی 
کارخانـه ها ملزم هسـتند که تولیدات سـیمان 
خـود را در بورس عرضه کنند و سـازمان صمت 
فقـط مـی توانـد بـر افـرادی نظـارت داشـته 
باشـند کـه بایـد سـیمان را بـه دسـت مـردم 

برسـانند امـا نمی رسـانند.
او بـا بیان ایـن مطلب که مـا در خواسـت داریم 
مردم در صورت مشـاهده هـر تخلفـی آن را به 
بـه سـامانه ۱۲۴ اعلام کننـد تا پیگیری شـود، 
افـزود: تـا اواسـط مهـر ان شـالله انتظـار داریم 
وضعیت سـیمان بهتـر شـود و مـردم راحت تر 

بتوانند سـیمان را توزیـع کنند.
یـزدان پنـاه ادامـه داد: همیـش هـر طرحـی  
در ابتـدا آغـاز آن، مشـکلاتی دارد امـا در ادامه 
مسائل کمتر می شـود و ان شـالله دغدغه های 
مردم نیـز در این زمینـه کاهش پیـدا می کند.
هرچند کـه عرضـه سـیمان در بـورس مزایای 
خوبـی دارد و می توانـد شـفافیت بیشـتری 
در ایـن زمینـه ایجـاد کنـد امـا شـرایط فعلـی 
بـا توجـه بـه بررسـی وضعیـت بـازار سـیمان 
و نارضایتـی و نگرانـی مـردم در ایـن زمینـه، 
نشـان می دهد که مشـکلات هنوز حل نشـده 
اسـت. انتظـار مـی رود کـه مسـئولان مربوطه 
در بحـث توزیـع مراکـز سـیمان و واسـطه هـا 
نظارت بیشـتری داشته باشـند و  در اسرع وقت 

اقدامـات لازم را انجـام دهنـد.

با حمایت کمیتــه امــداد و ارائه آمــوزش به 
مددجویــان از طریق راهبران شــغلی، تاکنون 
۳۳ مزرعه کشت لوفا در کرمان راه اندازی شده 
و این اســتان می تواند قطب تولید این محصول 

اقتصادی و درآمدزا شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، در 
ســال های اخیر به دلیل خشکسالی های پیاپی 
و به صرفه نبودن کشــاورزی، شاهد مهاجرت 
بسیاری از روستاییان اســتان کرمان به شهرها 
بودیم که از عمده ترین آســیب های آن افزایش 
حاشیه نشــینی و از بین رفتن تولید در مناطق 

روستایی بوده است.
امروزه کمبود شدید آب برای کشاورزی، اتخاذ 
راهکارهای مناســب و مدیریت کشت، اهمیت 
بالایی دارد. تغییر هرچه زودتر تولید محصولات 
کشــاورزی متناســب با مناطق نیمه خشک و 
جایگزینی محصولات جدید به جای محصولات 

آب بر ضروری و حیاتی است.
یکی از این اقدامات این نهاد که در استان کرمان 
انجام شده است، کشــت گیاه لوفاست که هم 
متناسب با مناطق کم آب کشور است و هم درآمد 
قابل ملاحظه ای را برای مددجویــان این نهاد 

ایجاد می کند.
یحیی صادقــی، مدیرکل کمیته امداد اســتان 
کرمان در این باره می گوید:سالها است که بحث 
عدم تولید محصولات آب بر در مناطق خشــک 
ایران و صادرات آن که با قیمتی بسیار پایین انجام 

می شود، مطرح است اما متاسفانه همچنان این 
وضعیت تداوم دارد که ادامه این روند به نابودی 
کامل ته مانده منابع آبی کشور منجر خواهد شد.

 او مــی افزاید:از ســوی دیگر کمیتــه امداد با 
اجرای طرح نظام راهبری شغلی با بهره مندی از 
کارآفرینان حرفه ای و با هدف مشارکت در برنامه 
اشتغال امداد، فرصت های شغلی برای محرومان 

ایجاد کرده است.
صادقی تاکیــد می کند:ما برخــی ظرفیت ها و 
استعدادهایی در جای جای کشــورمان داریم 
که ناشناخته است و متاســفانه کمتر به آن ها 
می پردازیم. یکــی از این ظرفیت ها، کشــت و 
پرورش گیاه لوفا اســت. لوفا محصول جدید و 
بسیار ویژه ای اســت که به راحتی می شود این 
طرح را در بالاترین سطح محرومیت یعنی ظریب 

۹ اجرا کرد.
 او می افزاید: ما ۳۳مزرعه لوفــا ایجاد کردیم و 
هر سال به تعداد آن اضافه می شود و نکته مهم این 
است که درآمد بسیار خوبی دارد. ضمن اینکه این 
محصول را به صورت تضمینی از مددجویان مان 

خریداری می کنیم.
صادقی در ادامه با اشاره به موضوع بحران آب در 
کرمان می گوید:ما هــم دغدغه مردم و آب های 
زیرزمینی را داریم و کشت لوفا و یونجه را ترویج 
می کنیم که نیاز به آب کمی دارند، کشاورزان هم 
آبیاری زیرســطحی انجام دهند و برای این کار 

قراردادهایی هم بسته ایم.

 او با اشاره به آغاز کاشت لوفا می گوید:از سال۹۷ 
در منطقه جبال بارز جنوبی که یکی از بخش های 
شهرســتان عنبرآباد با تاکید بر جنوب کرمان 
کار را آغاز کردیم و هر ســال در حال گسترش 

آن هستیم.
مدیرکل کمیته امداد اســتان کرمان با اشاره به 
شرایط آب و هوای بســیار مناسب کرمان برای 
کاشت لوفا می افزاید:استان کرمان در حال تبدیل 
به قطب کاشت لوفا در کشور است.مددجوها هم 
بسیار موفق بوده اند و از آن جا که این محصول 
آب کمی می خواهد، برای استان بسیار خوب و 

قابل توسعه است.
حسین مقیمی،راهبر شغلی کشت لوفا در جنوب 
کرمان نیــز می گوید: گیاه لیــف، گیاه مناطق 
گرمسیری است. از خانواده کدوئیان است و تنها 
گیاهی اســت که اســفنج تولید می کند. فصل 
کشتش آخر اسفند است؛ حدود یک ماه و نیم تا 
دو ماه طول می کشد که به گل دهی برسد و سه 

ماه تا برداشت طول می کشد.
 او می گوید: با این حال بیشترین محصولی که 

از گیاه لوفا تولید می شود انواع لیف های گیاهی 
اســت که خواص منحصر به  فردی برای پوست 
دارد که از جمله آن می توان به بهبود گردش خون 
و تغذیه مناسب تر پوست،کاهش چین  و چروک 
پوست، کاهش جوش های سرسیاه و سرسفید 
پوست صورت و بدن و کمک به لطافت،روشنی و 

استحکام پوست اشاره کرد.
ایــن راهبر شــغلی اضافه می کند:بــا توجه به 
خشکسالی های پیاپی، در این منطقه دیگر تره بار 
و بسیاری از محصولات کشاورزی بار نمی دهد. 
همچنین هزینه های کشــاورزی هم بسیار بالا 

رفته است و باید به فکر کشت جایگزین باشیم.
مقیمی ادامه می دهد:طرح لوفا را در ســال های 
قبل به صورت آزمایشی داشتیم و امسال اعتبارات 
بسیار مناسبی در اختیار ما قرار دادند تا به صورت 

عمومی اجرا کنیم.
او بیان کرد:وام اشــتغال و تســهیلات بانکی به 
مددجویان دادیم،رابط شــغلی در نظر گرفتیم 
و عنــوان کردیم که این محصــول را به صورت 

ضمانتی خریداری می کنیم.

بورس هم نوشداروی سیمان نشد
وعده بهبود وضعیت در مهر ماه

کرمان قطب کشت لوفا 
در کشور می شود

گزارش
بازار

منطقه نوق درحسرت دوبانده شدن  
و بلاتکلیفی چندساله یک پروژه

گزارش از فاطمه استاد حسینی

جاده ای در دل بزرگترین جنگل مصنوعی جهان که بزرگترین 
محصول  صادراتی کشور بعد از نفت یعنی پسته از این جاده می 

گذرد. 
این جاده در مسیر بزرگترین دریاچه تولید کننده آرتیما 
خاورمیانه قرار دارد همچنین حمل ونقل بخشی از سنگ آهن 

معدن سیریز از این جاده صورت می گیرد
جاده ای که بدرقه راه صدها سردار شهید همچون حاج علی 
محمدی پور و مسیر زیارتگاه امامزاده سید جلال الدین اشرف و 

امامزاده ابراهیم است.
جاده ای که همچنان نفس می گیرد

مردم منطقه نوق از وضعیت نامناسب و ناهموار این جاده که سبب 
مشکلاتی برای تردد و بیشترین عامل حوادث مرگبار در فصل 
برداشت پسته شده گلایه دارند .   افرادی که این جاده برای آنها 

حکایت تلخ از دست دادن عزیزان و دوستانشان را دارد. 
در سال های گذشته تفاهم نامه ای برای تکمیل این پروژه بین 
مسئولین شهرستان امضا شد که هنوز هم اجرایی نشده است 
و متاسفانه هیچ کدام از مسئولین ،مسئولیت این راه را بر عهده 
نگرفته و در هنگام بروز حادثه هر کدام مسئولیت را بر دوش 

دیگری می اندازند. 
این جاده به قدری خطرناک است که  بسیاری از رانندگان حاذق 
حاضرند در جاده های پر پیچ و خم شمال و جنوب کشور رانندگی 

کنند، ولی در جاده  نوق نه
نبود ایمنی در جاده از یک طرف و رعایت نکردن قوانین از طرف 

برخی رانندگان وضعیت این جاده را حادتر کرده است.
جاده ای کم عرض و بدون شانه با آسفالت بی کیفیت و 

سرعت گیرهای غیر استاندارد 
 از مصیبت ها و حوادث تلخ این جاده بسیار مطالب و گلایه ها 
نوشته شد و مسافرانی که پیکر خون آلود و بی جانشان به نوق 
رسید و مسئولینی که گوششان نمی شنود و چشمشان نمیبیند.

صدای آژیر آمبولانس،تنها صدایی که شنیدن آن در این مسیر 
عادی شده و مردم متوجه می شوند که در همین محدوده، تصادفی 
رخ داده و یک یا چند تن دیگر جان خود را از دست داده اند. جاده 

ای که اگر دو بانده شده بود ، بسیاری از جوانان ما زنده بودند
وعده هایی که تحقیق پیدا نمی کند

مسئولینی که هر کدام  وعده  تکمیل شدن این پروژه را به روزهای 
آینده موکول می کنند و این وعده ها با یکدیگر سنخیت ندارد 

با گذشت روزها و سالها اما حتی هنوز کمتر از ۵ کیلومتر آن به 
مرحله بهره برداری نرسیده است 

مقرر شده بود این پروژه تا پایان سال ۹۹ به اتمام برسد اما سال 
۱۴۰۰هم به نیمه راه رسید و خبری از اجرایی شدن این وعده 

نیست. 
در صورت تکمیل شدن این پروژه قطعا شاهد کاهش ۷۰ درصدی 

تصادفات منجر به فوت خواهیم بود
مسئولین باید پاسخ دهند که مردم نوق تا چه زمان باید منتظر 

عملی شدن وعده دوبانده شدن این جاده باشند؟؟؟
متاسفانه در چند روز اخیر شاهد جمع آوری کارگاه وماشین آلات  
این پروژه بودیم  و مردم ماندند و وعده های سرخرمن مسئولین.

رئیس اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای 
شهرستان جیرفت گفت :با هدف ایجاد ایمنی 
بهتر در محور جیرفت -ا سفندقه عملیات نصب 
تابلوهای اخباری در این محور در حال انجام است که در  
دو ماه گذشته تا کنون ۱۳۷ تابلوی اخباری در این مسیر 
نصب شده است . مهدی پور جمعه با اشاره به نصب تابلوهای 
اخباری قوس خطرناک در ۳ قوس قبل از فردوس گفت: این 
۳ قوس با علائم و تابلوهای اخباری آشکار سازی شده است 
که در مجموع  برای این علائم اخباری بیش از ۴۰۰میلیون 
ریال هزینه شده است . پور جمعه با اشاره به تخریب و آسیب 
رسیدن بیش از ۲۰ متر حفاظ گاردریل در نزدیکی پل طاقی 
اسفندقه بعلت تصادف یک دستگاه کامیون یکی از معادن 
منطقه گفت :به زودی با حمل دستگاه به محل پل عملیات 
تعمیر و تعویض گارد ریلها آغاز خواهد شد.   رئیس اداره 
راهداری و حمل و نقل جاده ای جیرفت از مردم و رانندگان 
خواست موارد و مشکلات جاده ای را به شماره ۱۴۱ مرکز 
اطلاعات مدیریت راه ها و حمل و نقل اطلاع دهند تا گشتهای 
راهداری و ترابری در محل حضور و نسبت به ایمن سازی و 

رفع مشکلات پیش آمده اقدامات فنی را انجام دهند .

رئیس اداره منابع طبیعی رابر گفت: طرح 
مقابله با آفت تشی از طریق توری پیچی اطراف 
درختان بنه درسطح ۱۵هزار هکتار ازعرصه های 
جنگلی رابر اجرا شد.  مرتضی منظری توکلی گفت: طرح 
پیشگیری و مقابله با آفت تشی از طریق توری پیچی و 
دکوپاژ با سنگ اطراف درختان بنه درسطح ۱۵هزار هکتار 
ازعرصه های جنگلی این شهرستان اجرا شد. منظری توکلی 
گفت: این طرح با هدف جلوگیری ازخسارت های بیشتر این 
آفت در منطقه عشایری کلوک گاو اجرا شد. او با اشاره به اینکه 
مساحت منابع طبیعی شهرستان رابر ۱۸۳هزار هکتار است، 
افزود: از این میزان ۸۰هزار هکتار جنگل، ۸۰هزار هکتارمرتع 
و مابقی مستثنیات و منازل مسکونی که قریب ۴۰هزار هکتار 
ازعرصه های جنگلی این شهرستان آلوده به آفت تشی است. 
منظری توکلی تصریح کرد: طی ۴سال گذشته مبارزه با آفت 
تشی یا )سیخور( در قریب ۱۵هزارهکتار از عرصه های جنگلی 
)درختان بنه( این شهرستان اجرا شده که از خشک شدن 

درختان جلوگیری کرده است.

رئیس پلیس فتا استان کرمان از دانش آموزان 
و خانواده ها خواست در صورت دریافت پیامکی 
مبنی بر به روزرسانی اپلیکیشن شاد با پرداخت 
مبلغ دو هزار تومان، به این پیام توجه نکنند و به لینک های 

ارائه شده در این پیام ها مراجعه نکنند.
 سرهنگ امین یادگارنژاد اظهار کرد: »در روزهای پایانی سال 
شاهد ارسال پیامک هایی با عنوان به روزرسانی اپلیکیشن 
شاد از سوی برخی مجرمان سایبری هستیم، در این پیام ها از 
دانش آموزان خواسته شده اپلیکیشن شاد خود را به روز کرده و 
برای به روزرسانی هم باید دو هزار تومان هزینه پرداخت کنند، 
در غیر این صورت اپلیکیشن شاد آن ها غیر فعال شده و دیگر 
خدماتی به آن ها ارائه نمی دهد«. او افزود: »این پیام ها از سوی 
مجرمان سایبری برای دانش آموزان ارسال می شود و هدف 
آن ها چیزی جز کلاهبرداری و سرقت اطلاعات بانکی نیست«.
رئیس پلیس فتا فرماندهی انتظامی استان کرمان بیان کرد: 
»دانش آموزان و خانواده های آن ها اصلا به این پیام ها توجه 
نکنند و به لینک های ارائه شده در این پیام ها مراجعه نکنند، 
چراکه درگاه های معرفی شده در این پیام ها درگاه فیشینگ 

بوده و برای سرقت اطلاعات بانکی ایجاد شده است«.
او از دانش آموزان و خانواده ها خواست: »برای نصب یا 
به روزرسانی اپلیکیشن شاد به سایت وزارت آموزش و پرورش 
یا مارکت های معتبر مراجعه و از به روزرسانی کردن از طریق 
لینک ها و سایت های نامعتبر خودداری کنند چراکه احتمال 
آلودگی سیستم آن ها به بدافزارهای مخرب، جاسوسی و جعلی 
وجود دارد.«. یادگارنژاد به مدیران مدارس توصیه کرد: »در 
گروه های کلاسی مدارس در خصوص این موضوع اطلاع رسانی 
کنند تا علاوه بر مانع شدن برای کلاهبرداری از دانش آموزان، 

استرس و اضطراب آنان را کاهش دهند«.

فرماندار زرند گفت: همزمان با هفته  گردشگری 
برای نخستین بار در جنوب شرق کشور محور 
گردشگری آرام به طول ۱۳ کیلومتر در زرند 
رونمایی خواهد شد.  علی صادق زاده فرماندار شهرستان زرند 
در بازدید از محور گردشگری آرام ضمن اعلام حمایت کامل 
از این طرح گفت: خوشبختانه گونه های خوبی از گردشگری 
در شهرستان در حال انجام است که محور گردشگری آرام به 
عنوان یک حرکت جدید در گردشگری کشور برای آن دسته 
از گردشگرانی که علاقمند به دیدن چند روستا و آشنایی با 
جاذبه ها، فرهنگ ها و تولیدات به صورت دوچرخه سواری 
هستند تحت عنوان از دهکده تا عمارت و با عبور از چند 
روستا به طول ۱۳ کیلومتر در نظر گرفته شده که یک اقدام 

بسیار حائز اهمیت از سوی میراث فرهنگی است.
محمد اسلامی مدیر مرکز میراث فرهنگی شهرستان زرند 
گفت: در طی این مسیر برنامه ریزی جهت ایجاد سفره خانه 
ها، چایخانه های سنتی، خانه های صنایع دستی، کارگاه تولید 
سوهان زرندی، کارگاه های تولید عرقیات گیاهی و تولیدات 
خانگی در حال انجام است ضمن آنکه رایزنی لازم با مدیران 
دو مجموعه  ایرانمنش و دهکده احمدآباد برای خرید چند 
دستگاه دوچرخه برای گردشگرانی که به این دو مقصد سفر 
می کنند فراهم شده است. . او ابراز امیدواری کرد با پایان 
دوران کرونا تمام شهروندان نیز بتوانند از این مسیر زیبا 
برای گردشگری آرام )گردشگری با دوچرخه( استفاده کنند.

هزینه ۴۰۰میلیون ریالی 
راهداری برای ایمنی تردد 

در جاده  جیرفت- اسفندقه

سرقت اطلاعات با شگرد 
به روزرسانی اپلیکیشن شاد

ایجاد محور گردشگری با 
دوچرخه در زرند

اجرای طرح کنترل آفت تشی 
درعرصه های جنگلی رابر

خبر

خبر

پلیس فتا

گردشگری

خبر

معاون بازرسی سازمان صمت استان کرمان گفت: در اســتان کرمان سه کارخانه تولید سیمان کرمان، 
ممتازان و ماهان داریم که روزانه حدود ۸ هزار تن سیمان تولید می کنند.

محسن یزدان پناه با بیان این مطلب که یکی دیگر از مشکلات کمبود سیمان، عرضه آن در بورس است، 
اظهار داشــت: در این زمینه با توجه به تصمیمات گرفته شده در سطح کشور، کارخانه های سیمان باید 
محصولات خود را در بورس عرضه کنند و تمام پروژه های سیمان بر ملی و استانی موظفند که نسبت به 
دریافت کد بورسی اقدام کنند در نتیجه کارگزاری ها با حجم انبوهی برای صدور کد بورس مواجه شدند.
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خبرخبر

طــرح تقویت امنیــت غذایی کشــور و 
رفع موانــع تولیدات کشــاورزی، طرح 
ســاماندهی صنعــت خــودرو و لایحه 
موافقتنامه همکاری اقتصادی و تجاری 
بین دولت های ساحلی خزر در دستور کار 
هفته آینده نمایندگان مجلس شــورای 
اســلامی قرار دارد. به گزارش خبرنگار 
سیاسی ایرنا، مجلس شورای اسلامی در 
هفته آینده روزهای یکشنبه، سه شنبه و 
چهارشنبه تشکیل جلســه خواهد داد و 
رسیدگی به گزارش شور دوم کمیسیون 
کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط 
زیست در مورد طرح تقویت امنیت غذایی 
کشــور و رفع موانع تولیدات کشاورزی 
)ارجاع از جلسه علنی( ادامه خواهد یافت. 
همچنین گزارش کمیســیون جهش و 
رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل چهل 
و چهارم )۴۴( قانون اساســی به مجلس 
شــورای اســلامی درباره طرح تسهیل 
صدور برخــی مجوزهای کســب وکار و 
نیز طرح توســعه و تولید پایدار زنجیره 
فولاد بــا رویکرد اصلاح سیاســت های 
تنظیم بازار هم در شــور دوم کمیسیون 
صنایــع و معــادن از ســوی نمایندگان 
بررسی می شود. براســاس این گزارش 
ادامه رســیدگی به گزارش کمیســیون 
صنایع و معادن در مورد طرح ساماندهی 
صنعت خودرو هم نیز در دستور کار هفته 
آینده نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
قرار دارد. کمیســیون برنامه و بودجه و 
محاســبات مجلس هم طرح استفساریه 
بنــد )ز( تبصره )۱( قانون بودجه ســال 
۱۴۰۰ کل کشــور )اعاده شده از شورای 
نگهبان۱( را مورد بررســی قرار خواهد 
داد. گزارش کمیسیون اقتصادی درباره 
لایحــه موافقتنامه همــکاری اقتصادی 
و تجاری بین دولت های ســاحلی خزر 
و نیز گزارش کمیســیون ویژه جهش و 
رونق تولید و نظارت بر اجرای اصل)۴۴( 
قانون اساسی درباره لایحه تاسیس نهاد 
مستقل تنظیم گر بخش برق از مهم ترین 
لوایحی هستند که در دستور کار مجلس 
در هفته آینده قرار خواهد گرفت. گزارش 
کمیســیون اقتصادی در مورد وضعیت 
شــاخص های اقتصــادی در دولت های 
یازدهم و دوازدهم، گزارش کمیســیون 
اقتصادی در مورد عملکرد ســازمان امور 
مالیاتی کشور در نحوه تهیه و اجرای طرح 
جامع مالیاتی هــم از مهم ترین گزارش 
هایی است که در جلســات هفته آینده 
مجلس قرائت و مورد بررسی قرار خواهند 

گرفت.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از عزم 
دولت برای تقویت تعاونی های سهامی 
عدالت و واگذاری سهام به جاماندگان 
خبر داد و گفت: دولت سیزدهم سکوی 

پرتاب بخش تعاون خواهد بود.
حجت الله عبدالملکی در مراسم افتتاح 
و تجلیل از تعاونی های برتر در مجموعه 
تلاش، تعاون و فعالیتهای تعاونی را از 
جمله نمادهای درون زا بودن اقتصاد 
عنوان کرد و با  بیان اینکه باید دو مولفه 
دانش بنیان و برونگرا بودن را احیا کنیم، 
گفت: در حوزه نوآوری و فعالیت های 
دانش بنیان اقدامات خوبی در حوزه 
تعاون شروع شده است؛ تعاونی های 
سنتی هم برکاتی دارند اما اگر عنصر 
نوآوری و دانش اضافه شود بهره وری را 
به صورت تصاعدی در تعاون بالا می برد.
وی افزود: صادرات یکی از نمادهای 
بارز برونگرایی است و تعاونی های ما در 
حوزه تولیدی خدماتی و رفاهی نقش 
قابل ملاحظه ای در صادرات دارند لذا 
اعتقاد من بر این است که  فعالیت های 
اقتصادی در بخشهای تولید و توزیع 
باید تعاون باشد و محور کار را تعاون 
قرار بدهیم و اگر تعاون نشد به بخش 
خصوصی و بعد بخش دولتی روی 
بیاوریم. وزیرتعاون تاکید کرد: اگر این 
رویکرد را داشته باشیم اهداف بالادستی 
مثل تحقق  سهم ۲۵ درصدی تعاون 

از اقتصاد ملی که سالها عقب مانده و 
چشم اندازی برای تحقق آن نمی بینیم، 
محقق می شود. به گفته عبدالملکی 
در صورتی که در بخش های مدیریت 
کشور تعاون به معنای واقعی دیده شود 
دیگر فقط بانک توسعه تعاون اولویت 
تسهیلات دهی اش تعاونی ها نخواهد 
بود بلکه همه بانک های کشور اولویتشان 
تعاونی ها می شود. وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی با بیان اینکه در دولت 
سیزدهم رویکردهای جدیدی در بخش 
تعاون رقم خواهیم زد، اظهار کرد: محور 
اقدامات اساسی همچون مقررات زدایی 
و شاخص فضای کسب و کار تعاونی و 
تقویت فعالیت های دانش بنیان در حوزه 
تعاون را دنبال و مقرراتی که مانع شکل 
گیری تعاونی ها می شود شناسایی و 
حذف خواهیم کرد تا تسهیلگری در 

بخش تعاون اتفاق بیفتد.
وی گفت: در دولت سیزدهم بنا داریم 
سکویی برای پرتاب بخش تعاون درنظر 
بگیریم و از فرصتها و ظرفیت های تعاون 
استفاده کنیم، این که سهم تعاون در 
اقتصاد زیر ۳.۵ درصد است یعنی که از 

این فرصت استفاده نکردیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح 
کرد: برنامه های زیادی در حوزه تعاون 
در بحث اشتغال  و رفاه اجتماعی داریم 
و امیدوارم در دولت سیزدهم که دولت 

مردمی است از ظرفیت های بخش 
تعاون به نفع شایسته استفاده کنیم.

عبدالملکی در حاشیه مراسم در جمع 
خبرنگاران نیز از تدوین طرحی با 
همکاری وزارت راه و شهرسازی ددر 
حوزه تعاونی های مسکن خبر داد و 
گفت این طرح علاوه بر اینکه به تقویت 
تعاونی های مسکن و اشتغالزایی در این 
بخش کمک می کند موجب خانه دار 
شدن اقشار کم درآمد خصوصاً کارگران 
می شود. وی در پاسخ به سوالی درباره 
تعاونی های سهام عدالت و جاماندگان 
گفت: رویکرد ما تقویت تعاونی های 
سهامی عدالت است و دولت این عزم را 
دارد که در یک بستر و فرایند قانونی به 
جاماندگان سهام عدالت هم سهام واگذار 
شود و با تصمیم دولت و محوریت وزارت 
اقتصاد تا آخر سال این واگذاری انجام 
شود. اصل کار مورد تایید دولت قرار 
گرفته و امیدواریم تعاونی های سهام 
عدالت احیا شوند و ظرفیت آنها مورد 

استفاده قرار گیرد.
وی همچنین گفت: در بحث تعاونی های 
سهام عام نیز انتظار داریم با قوانین 
مشخصی که در سند توسعه تعاون 
آمده از بازار سرمایه هم کمک بگیریم و 
مشوق های دولتی و تسهیل گری های 
حوزه اقتصاد را با اولویت بخش تعاون 

صورت دهیم.

شیوع کرونا بخش های مختلف اقتصادی را تحت تاثیر 
قرار داده و با تعطیلی مشاغل باعث گسترش بیکاری 
شده است؛ در این میان، کرونا به صورت مستقیم 
و غیرمستقیم، هزینه های خانواده ها را نیز افزایش 

داده است.
به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی 
و پایش آثار اقتصادی کرونا )کرونومی(، سهم 
هزینه های بهداشت و درمان در سبد هزینه های 
خانوار در تیرماه امسال با افزایش مواجه و به یکی از 
سه عامل اصلی تورم زایی در تابستان امسال تبدیل 
شده است. این شاید برای نخستین بار در مطالعات 
تورم است که هزینه بهداشت و درمان، در کنار هزینه 
اجاره خانه و نیز هزینه های حمل و نقل به عنوان 
یکی از ۳ عامل تورم زا معرفی شده است. در تازه ترین 
آماری که توسط مرکز آمار و اطلاعات راهبردی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  ارائه شده، ضریب 
تاثیر افزایش هزینه های درمان بر افزایش تورم ۴۵ 
عنوان شده که این عامل را پس از اجاره بها، در رتبه 
دوم جدول می نشاند. اقتصاددانان مکاتب مختلف 
این هشدار را داده بودند که تاثیرات اقتصادی کرونا 
اگر کنترل نشود، بیشتر از حوزه سلامت می تواند 
حوزه عمومی اقتصاد را تحت تاثیر قرار دهدمعاون 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز گفت در 
یک سال اخیر حدود ۶۱۲ هزار نفر به دلیل تامین 
هزینه های درمان به زیر خط فقر رفته اند آنقدر که 
هزینه های کمرشکن سلامت زیاد شده است. ایرج 
حریرچی گفته است: »در سال ۹۶ میزان پرداختی 
هزینه های درمان از جیب مردم به ۳۲.۶ درصد رسید 

اما متاسفانه به دلیل وضع کشور میزان پرداختی 
مردم به ۴۰ درصد افزایش یافت و ۰.۷۲ درصد از 
مردم به زیر خط فقر پرداخت هزینه های ناشی از 
درمان رسیدند اما در یک سال اخیر اوضاع از این هم 
بدتر بوده«. آمارها نشان می دهد با افزایش تقاضا 
برای اقلام مراقبتی، خود درمانی و درمانی، قیمت 
این محصولات و همینطور خدمات مرتبط با بیماران 
کرونایی بستری در حال رشد است. با وجود بهبود 
روند دارورسانی به داروخانه ها، همچنان شکل گیری 
صف های طولانی برای دریافت داروهای وی ژه 
بیماران مبتلا به کرونا حتی در مراکز دولتی، این 
روزها به دغدغه بیماران تبدیل شده و همین عامل 
به افزایش هزینه های بهداشت و درمان منجر شده 
است؛ بدیهی است تحت تأثیر رشد تقاضا برای اقلام 
درمانی بیماران کرونایی، قیمت ها هم افزایش یافته. 
این افزایش قیمت ها، از سویی به گسترش فعالیت 

دلالان و فروشندگان غیرقانونی هم مربوط است که 
هر دارویی را به هر قیمتی که می خواهند می فروشند.  
هزینه های تست،  هزینه های درمان خانگی و هزینه 
های بستری از جمله هزینه هایی هستند که در 

دوران کرونا بر افراد مبتلا تحمیل می شود.
هزینه های مرتبط با این روزهای شیوع ویروس کرونا، 
صرفا به هزینه های درمانی مربوط نیست؛ بدیهی 
است کسانی که مبتلا نیستند نیز باید بابت مراقبت و 
جلوگیری از ابتلا هزینه کنند؛ هزینه ای که حالا ۱۹ 
ماه است بر دیگر هزینه هایشان افزوده شده است. 
برخی از اقلام، در این مدت به سبد خانوار افزوده 
شده اند مانند ماسک های تنفسی، ضدعفونی کننده ها، 
دستکش های یک بارمصرف و برخی دیگر نیز با وجود 
اینکه از پیش، در سبد مصرفی خانوار بودند، با افزایش 
استفاده روبه رو بوده اند مانند شوینده ها، دستمال 

کاغذی، ویتامین ها و مکمل های خوراکی.

جاماندگان سهام عدالت بخوانند!کرونا چقدر خرج روی دست خانواده ها گذاشت؟

دکتر شهریار زرشناس، عضو هیات علمی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه 
اسلامی در دومین نشست از سلسله نشست های فصل تحول با عنوان 
»گفتمان دولت سیزدهم: عدالت و عقلانیت« با اشاره به اینکه ویژگی 
اصلی دولت سیزدهم این است که رویکرد تحول انقلابی دارد و این 
تحول باید در دو حوزه فرهنگ و اقتصاد به وجود آید گفت: »اقتصاد 
مسئله ای است که این روزها با آن دست به گریبانیم. تحول انقلابی در 
حوزه اقتصادی باید دو مؤلفه اصلی توانمندسازی و عدالت اقتصادی را 
دارا باشد. ما چاره ای نداریم جز اینکه توانمندسازی اقتصادی را ایجاد 
کنیم.«به گزارش عطنا، وی افزود: »برای توانمندسازی اقتصادی و باز 
توزیع عادلانه ثروت به یک فرایند سه مرحله ای نیاز داریم. نسخه کلان 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی کشور ما باید دگرگون شود. در گام 
نخست باید نسخه اقتصادی ما دگرگون شود. در گام دوم باید در حوزه 
اجرا و عملیات ریل گذاری های کلان دگرگون شود. یعنی تا زمانی که 
در چارچوب ساخت اقتصاد پهلوی بمانیم نه توانمندسازی اقتصادی 
و نه کارآمدی رخ خواهد داد. و در گام سوم باید یک نتیجه تولید کند.«
عضو هیات علمی پژوهشگاه فرهنگ و اندیشه گفت: »در صورتی 
می توانیم این گام ها را برداریم که ساخت اقتصادی را متحول کنیم. 
دولت آقای رئیسی یک گام بزرگ را برداشته و ترکیب نیروی انسانی 
را بر سر کار آورده که تحول خواه، با انگیزه و آرمانگرا هستند. اما این 
ترکیب نیروی انسانی به یک نسخه نیاز دارد. در حال حاضر معیشت 
مردم دچار مشکل شده است و همه طبقات اجتماعی هم شامل آن 
هستند. برای اینکه بتوانیم به مسئله تغییر نسخه فکر کنیم باید ببینیم 
مشکل اقتصاد کشورمان کجاست و چرا اقتصاد، معیشت را به این روز 
رسانده  است؟« وی با اشاره به اینکه مشکل از ساخت اقتصادی است، 
افزود: »اقتصاد نامتوازن که ماحصل نگرش اقتصادی پیش از انقلاب 
است علت و علل همه مشکلات است که بحران های پولی و تورمی 
را به وجود آورده است. این اقتصاد نامتوازن باید دچار تحول انقلابی 
شود. با آمدن دولت جدید فرصت تحول پیش آمده است اما باید 

بدانیم تحول امروزه به یک ضرورت بدل شده است.«
زرشناس با اشاره به اینکه سیطره سرمایه داری، کشور را با مسائل 
جدی رو به رو خواهد کرد گفت: »اگر مسئولان به افق های تمدنی 
فکر می کنند باید در این راستا، ساختار کلان اقتصادی را دچار تحول 

کنند و عدالت باید کانون محوری این نسخه باشد.«

شهریار زرشناس:

ساختار کلان اقتصادی باید متحول شود
بررسی طرح های رفع 
موانع تولید در دستور 

کار مجلس
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نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: با وجود 
اعلام رئیس ستاد مقابله با کرونا در تهران مبنی برعدم تاثیر محدودیت 
تردد شبانه بر کنترل این بیماری، چه اصراری بر اجرای این محدودیت 
وجود دارد؟ به گزارش ایسنا، علی خضریان در تذکری شفاهی در  
جلسه علنی )چهارشنبه( مجلس شورای اسلامی بیان کرد: مجلس 
شورای اسلامی باید پیگیر اجرای عدالت در کشور باشد. وضعیت 
محدودیت تردد های شبانه در کشور به ویژه در تهران باعث شده 
تا شهر برای طبقه مرفه در شب خالی شود. وی در ادامه اظهار کرد: 
برخی تحت عنوان جریمه تعیین شده با پرداخت آن شب ها به گشت و 
گذار می پردازند اما یک خانواده که بخواهد بیمار خود را به بیمارستان 
ببرد علاوه بر هزینه های درمان باید جریمه بپردازد. زمانی که فرمانده 
ستاد مقابله با کرونا در تهران اعلام می کند این محدودیت شبانه اصلا 

تاثیری در وضعیت کرونا ندارد چرا اصرار بر اجرای آن داریم.

چرا باید شهر در شب برای یک طبقه 
خاص خالی شود؟

کاغذ جنوب

 بـا رای اعتماد مجلـس به اکثـر وزرای پیشـنهادی 
آقـای رئیسـی هـم اکنـون تیـم اقتصـادی دولـت 
جدید مشـخص شـده اسـت. آقای محسـن رضایی 
نیـز از سـوی سـید ابراهیـم رئیسـی بـه سـمت 
معـاون اقتصـادی رئیـس جمهـور، دبیـر شـورای 
عالـی هماهنگـی اقتصادی سـران قـوا و دبیر سـتاد 
اقتصادی دولـت منصوب شـد. بدین ترتیـب اکنون 
بایـد منتظـر تصمیمـات اقتصـادی دولـت جدید و 
نتایج آن نشسـت. بدون شـک با توجه به مشـکلات 
فـراوان اقتصـادی در کشـور، دولـت سـیزدهم کار 

سـختی در پیـش رو دارد.
 در ایـن راسـتا گفتگویی با پروفسـور جـواد صالحی 
اصفهانـی اسـتاد اقتصـاد دانشـگاه ویرجینیـا تـک 
انجـام داده و نظـرات او را دربـاره شـرایط اقتصادی 
کشـور و راهکارهـای خـروج از مشـکلات موجـود 
جویا شـده اسـت. صالحی اصفهانی مدرک لیسانس 
اقتصـاد خـود را از دانشـگاه لنـدن و مـدرک فـوق 
لیسـانس و دکتـری خـود را از دانشـگاه هـاروارد 
دریافـت کـرده و در حـال حاضر اسـتاد اقتصـاد در 
موسسـه پلـی تکنیـک ویرجینیـا در آمریکا اسـت. 
او سـابقه همـکاری و تدریـس بـا دانشـگاه هـای 
آکسـفورد و پنسـیلوانیا را نیـز در کارنامـه دارد. 
صالحـی اصفهانـی یکـی از اقتصاددانـان مطـرح 
ایرانی مقیـم آمریکا اسـت کـه مقالات بسـیاری در 
نشـریه های معتبری همچـون اکونومیـک ژورنال، 
ژورنـال اقتصـاد توسـعه، توسـعه اقتصـادی و تغییر 
فرهنگـی، ژورنـال نابرابری اقتصـادی، ژورنـال بین 
المللـی مطالعـات خاورمیانـه، و مطالعـات ایـران 

منتشـر کـرده اسـت.
اقتصـاد ایـران هـم اکنـون بـا مشـکلات زیـادی 
از جملـه نـرخ تـورم بـالا، کسـری بودجـه دولـت، 
افزایش بیـکاری، کاهش ارزش پول ملی، مشـکلات 
سـاختاری در نظام پولـی و مالـی و ... مواجه اسـت. 
آیـا فرمولـی وجـود دارد که دولـت جدید همـه این 
مشـکلات را به صـورت هـم زمـان و متـوازن حل و 
فصـل نمایـد یا بایـد اولویـت گـذاری کنـد؟ در این 
صـورت بـه نظـر شـما اولویـت نخسـت اقتصـادی 
دولـت جدید چه باید باشـد و چـه راهکارهایی برای 

حـل آن وجـود دارد؟
نمی تـوان همـۀ ایـن مشـکلات را هم زمـان حـل 
کـرد و منطقی هم نیسـت کـه بخواهیـم چنین فکر 
کنیـم. حل بعضـی از مشـکلات مسـتلزم آن اسـت 
که ابتـدا موانـع دیگـر را از سـر راه برداریـم. به طور 
مثـال تثبیـت نـرخ ارز پیش شـرط سـرمایه گذاری 
اسـت که آن هم برای ایجاد شـغل مورد نیاز اسـت. 
تشـخیص اینکـه ایـران بـا چـه ترتیبـی بایـد ایـن 

اصلاحـات و سیاسـت  ها را لحـاظ کنـد تا دوبـاره به 
رشـد اقتصـادی بازگـردد در صلاحیت من نیسـت؛ 
چـون از نزدیـک بـا مسـائل مختلـف اقتصـاد ایران 
آشـنا نیسـتم. امـا وجـود چنـد پیـش شـرط واضح 

و بدیهـی اسـت:
۱- دسترسـی بـه اقتصـاد جهانـی: ایـن بـه معنـی 
جهانی شـدن کامـل و تمام عیـار نیسـت و می توان 
بـه درجـه ای از بهینـه جهانی شـدن کفایـت کرد. 
از نظـر مـن دسترسـی بـه سیسـتم مالـی جهانـی 
مهم تـر از صـادرات نفـت اسـت. به عنـوان مثـال از 
آنجـا کـه بعضـی از قدرت هـای صادرکننـدۀ نفـت 
و بـه طـور مشـخص روسـیه و عربسـتان سـعودی، 
بازگشـت ایـران بـه بـازار جهانـی نفـت را تهدیدی 
بـرای درآمدهـای نفتـی خـود می بیننـد، بنابرایـن 
مـن صـادرات نفـت را در اولویـت بعـدی نسـبت به 
دسترسـی به سیسـتم مالی جهانی مانند سـوئیفت 
می بینـم. متأسـفانه دولـت هـا مشـتاق دسترسـی 
به بـازار نفـت هسـتند و بخـش خصوصـی خواهان 
دسترسـی به سیسـتم مالی جهانی اسـت؛ بنابراین 
در مذاکـرات احیـای برجـام ایـن ترتیـب کار مـی 

توانـد جـای خـود را بـه یکدیگـر بدهند.
۲- اصلاحـات بانکـی: بانک هـای ایرانی بایـد دیون 
خـود را پرداخـت کننـد و بیاموزنـد کـه در تعامل با 
بخـش خصوصـی از جایگزینـی واردات و تجدیـد 

سـاختارها حمایـت کنند.
۳- حـل مشـکل کسـری بودجـه دولـت بـا افزایش 
درآمـد حاصل از فـروش انـرژی در داخل بـه نحوی  

کـه بـا هدفمنـدی یارانه ها نیـز همراه باشـد.
مشـکل اصلی اقتصاد ایران کـه باعث ایجـاد بحران 
هـای گفتـه شـده در سـوال نخسـت همچـون نرخ 
تـورم بـالا، کسـری بودجـه و ... شـده اسـت را چـه 
مـی دانیـد؟ آیا ایـن مشـکل ناشـی از سـاختارهای 
)Structures( غلـط یـا بـه روز نشـده در اقتصاد 
اسـت؟ یـا فکـر مـی کنیـد مدیـران ناکارآمـد نمی 
تواننـد اصـول علـم اقتصـاد را در ایـران به درسـتی 
پیـاده کننـد؟ یـا مشـکل اصلـی اقتصـاد ایـران بـه 
روابط خارجـی و بحث تحریـم ها برمی گـردد؟ اگر 
ترکیبـی از هـر سـه مـورد اسـت، کـدام یـک نقش 
بیشـتری دارد و چگونـه مـی تـوان آن را تغییر داد؟
مشـکل اصلـی تحریم هـای آمریـکا اسـت. زمانـی  
کـه ایـران می توانسـت در اقتصاد جهانی مشـارکت 
داشـته باشـد، ماننـد سـال های ۱۹۹۰ تـا ۲۰۱۰، 
رشـد اقتصـادی ۴ تـا ۵ درصـد در سـال را بـه ثبت 
رسـاند. مشـکلات دیگر مانند فساد و سـوء مدیریت 
نیـز مهـم هسـتند و مانـع از رشـد بیشـتر ایـران 
می شـوند. امـا بـدون تحریـم ها وضـع خیلـی بهتر 

بـود.
برخـی در ایـران از اهمیـت و لـزوم توجه بیشـتر به 
همسـایگان بـرای مبـادلات تجـاری و اقتصـادی 
صحبت مـی کننـد و عنوان مـی کنند بـا تحقق این 
شـرایط و با افزایش رابطه ایـران با چین و روسـیه و 
با وجـود منابع طبیعـی فراوانـی که در ایـران وجود 
دارد، آنـگاه تحریـم هـا علیـه ایران بـی اثـر خواهد 
 FATF شـد. در واقـع آنهـا نـه الزامـی بـه تصویـب
مـی بینند و نـه ضرورتـی برای احیـای برجـام قائل 
هسـتند. آیا شـما با این نظـر موافقید و اگـر مخالف 
هسـتید اشـتباهات و چالش های چنیـن تصمیمی 

را چـه مـی دانید؟
اتخـاذ رویکـرد متعـادل در تجـارت مهـم اسـت. 
تجارت با چیـن اهمیـت دارد ولی بایـد در محیطی 
رقابتـی انجـام گیـرد. در ایـن زمینـه اروپـا نقـش 
مهمی دارد ولی روسـیه چنین نیسـت، چـرا که آنها 
هم ماننـد ایـران صادرکننـدۀ انـرژی هسـتند. این 
بدیـن معنـا اسـت کـه حـذف یـا کاهـش تحریم ها 
ضـروری اسـت. تطابـق یافتـن بـا اسـتانداردهای 
FATF هـم در حال حاضـر امـکان پذیر نیسـت و تا 
زمانی کـه تحریـم هـا ادامـه داشـته باشـند فرایند 

پیچیـده ای خواهـد بـود.
بـا توجـه بـه تحـولات اخیـر، چشـم انـداز احیـای 
برجـام بسـیار کمرنگ شـده اسـت. بـه نظر شـما با 
شکسـت برجام و اضافه شـدن تحریم های سـازمان 
ملـل، آیـا اقتصـاد ایـران بیشـتر از آنچه در ۳ سـال 
اخیـر تجربـه کـرده به مشـکل خواهـد خـورد؟ اگر 
شـرایط به ایـن سـمت پیـش رود، ایـران چـه اهرم 

هایـی در اختیـار دارد تـا شـرایط اقتصادی خـود را 
تعدیـل کنـد؟

امیـدوارم ایـالات متحـده عاقلانـه رفتـار کـرده و 
موضع خـود را نـرم کنـد تـا ایـران بتواند دوبـاره به 
توافـق هسـته ای بپیونـدد. اگـر چنیـن نشـود، من 
گمـان نمی کنـم کـه شـرایط ایـران بدتـر از ۲ یا ۳ 
سـال گذشـته شـود. البته هزینـۀ چنین شـرایطی 
ایـن خواهد بـود کـه رشـد اقتصـادی ایـران خیلی 
سـریع تـر از ۳ درصـد نخواهـد بـود کـه ایـن یعنی 
اینکـه برگردانـدن اسـتانداردهای زندگـی ایرانیان 
به ۱۰ سـال گذشـته یـک دهه دیگـر زمـان خواهد 
بـرد، کـه هزینـۀ سـنگینی اسـت. بنابرایـن دولـت 
باید دیگـر موانع رشـد اقتصادی کـه در بالا بـه آنها 
اشـاره کردم، یعنی مشـکلات نظام بانکی و کسـری 

بودجـه را از سـر راه بـردارد.
اگر بخواهید چنـد توصیه اقتصـادی در آغاز 
به کار دولـت جدید در ایران داشـته باشـید، 

این توصیـه ها چه هسـتند؟
بـه رشـد اقتصـادی بـا اولویـت بخـش خصوصـی 
متعهـد باشـید. اطمینـان حاصـل کنید کـه قیمت 
های بـازار تحریـف نشـده و نتایـج آن فقـر را دامن 
نمی زنـد. بپذیریـد کـه بـدون هیچ گونـه توافـق بـا 
۱+۵، بهبـود روابـط بـا همسـایگان ایـران دشـوار 
خواهـد بـود. اطمینـان حاصـل کنیـد کـه ایـران 
در مذاکـرات برجـام بـه عنـوان طـرف سرسـخت و 
ناسـازگار جلـوه نکنـد. چنیـن خطایـی می توانـد 
توانایـی ایـران را در فـرار از تحریم هـا در صـورت 

ابقـای آنهـا محـدود کنـد.

دولت به رشد اقتصادی
 با اولویت بخش خصوصی متعهد باشد

توصیه های جواد صالحی اصفهانی به دولت سیزدهم

ین
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تســهیلات پرداختی بانک ها طی پنج ماهه ابتدای ســال ۱۴۰۰ به بخش های 
اقتصادی مبلغ ۹۰۰۷.۸ هزار میلیارد ریال است که در مقایسه با دوره مشابه سال 
قبل مبلغ  ۳۰۵۴.۹ هزار میلیارد ریال )معادل ۵۱.۳ درصد( افزایش داشته است. 
به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، جدول ۱ بیانگر هدف از دریافت تسهیلات 
پرداختی در بخش های اقتصادی طی پنج ماهه ابتدای سال ۱۴۰۰ است. سهم 

تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در گردش در کلیه بخش های اقتصادی طی پنج ماهه ابتدای سال 
جاری مبلغ ۶۱۰۳.۶ هزار میلیارد ریال معادل ۶۷.۸ درصد کل تسهیلات پرداختی است. سهم تسهیلات 
پرداختی بابت تأمین ســرمایه در گردش بخش صنعت و معدن در پنج ماهه ابتدای سال جاری معادل 
۲۱۹۱.۸ هزار میلیارد ریال بوده است که حاکی از تخصیص ۳۵.۹ درصد از منابع تخصیص یافته به سرمایه 

درگردش کلیه بخش های اقتصادی )مبلغ ۶۱۰۳.۶ هزار میلیارد ریال( است.
 ملاحظه مي شود از ۲۷۵۵.۶ هزارمیلیارد ریال تسهیلات پرداختي در بخش صنعت و معدن معادل ۷۹.۵ 
درصد آن )مبلغ ۲۱۹۱.۸ هزار میلیارد ریال( در تأمین سرمایه در گردش پرداخت شده است که بیانگر 

توجه و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش توسط بانک ها در سال جاری است.

در پنج ماه ابتدایی سال جاری؛
تسهیلات پرداختی بانک ها  ۵۱ درصد افزایش یافت

 نرخ دلار در صرافی های بانکی دیروز )چهارشنبه، ۱۷ شهریورماه( با ۶۳ تومان 
افزایش نسبت به روز سه شنبه به ۲۶ هزار و ۸۰۰ تومان رسید.

به گزارش روز چهارشنبه خبرنگار اقتصادی ایرنا، قیمت فروش یورو در ساعت ۱۳ 
دیروز در مقایسه با روز  )سه شنبه، ۱۶ شهریورماه(   با ۳۰ تومان افزایش به ۳۱ هزار 

و ۵۳۹ تومان رسید. دیروز قیمت خرید هر دلار ۲۶ هزار و ۲۶۹ تومان و نرخ خرید هر یورو نیز ۳۰ هزار و 
۹۱۵ تومان بود. علاوه بر این، نرخ خرید دلار در بازار متشکل ارزی ۲۶ هزار و ۱۴۷ تومان و نرخ فروش آن 
۲۶ هزار و ۳۸۵ تومان اعلام شد. نرخ خرید یورو در این بازار ۳۱ هزار و ۲۶ تومان و نرخ فروش آن نیز ۳۱ هزار 
و ۳۰۸ تومان اعلام شد. همچنین در سامانه نیما در معاملات روز سه شنبه )۱۶ شهریورماه(، حواله یورو 
به قیمت ۲۷ هزار و ۳۰۹ تومان فروخته و حواله دلار به قیمت ۲۳ هزار و ۱۴ تومان معامله شد. به گزارش 
ایرنا، قیمت دلار از خردادماه حرکت آرامی را به سوی کانال ۲۵ هزار تومان شروع کرد و بیش از دو هفته در 
این کانال نوسان داشت و وارد کانال ۲۶ هزار تومان شد و سپس در صرافی بانکی به قیمت ۲۷ هزار تومان  
فروخته می شد. در طی هفته گذشته روند نزولی  قیمت دلار شروع شده که وارد کانال ۲۶ هزار تومان شد،  

چند روزی است که در این کانال قیمتی تثبیت شده است.

نوسان آرام قیمت دلار در کانال ۲۶ هزار تومانی

چهارشنبه  شــاخص فرابورس بیش از ۱۰۲ واحد افزایش 
داشــت و بر روی کانال ۲۲ هزار و ۷۶۸ واحــد ثابت ماند. 
همچنین در این بازار ســه میلیــارد و ۲۴۴ میلیون برگه 
ســهم به ارزش ۲۰۱ هزار و ۴۸۱ میلیارد ریال داد و ستد 

شد. دیروز نماد بیمه پاســارگاد )بپاس(،   فرابورس ایران )فرابورس(، پتروشیمی 
تندگویان )شگویا(، بیمه اتکایی ایرانیان )اتکای(، توکاریل )توریل(، صنعتی مینو 
)غصینو(، سهامی ذوب آهن اصفهان )ذوب(، زغال سنگ پرورده طبس )کزغال(، 
بهمن دیزل )خدیزل( و کلر پارس )کلر( تاثیر مثبت بر شاخص فرابورس داشتند. 
همچنین پتروشیمی مارون )مارون(، سرمایه گذاری مالی سپهر صادرات )وسپهر(، 
تولید نیروی برق دماوند )دماوند(، اعتباری ملل )وملل(، پلیمر آریا ساسول )آریا(، 
فولاد هرمزگان جنوب )هرمز(، توســعه مســیر برق گیلان )بگیلان(، بیمه کوثر 
)کوثر( و گروه توسعه مالی مهر آیندگان )ومهان( با تاثیر منفی بر شاخص فرابورس 

همراه بودند.

رشد حداقلی فرابورس

$ شاخص $ دلار$ طلا و سکه
فرابورس

 کارخانه شمس دارزین
خوب یا بد

ادامه یادداشت از صفحه یک

 که بر اساس این تحقیق که در کارخانه 
سرب و روی انگوران صورت گرفته اثبات 
شده است که در اثر فعالیت صنایع موجود 
در منطقه، میزان برخی عناصر در منطقه از 
حالت طبیعی خود خارج شده و ناهنجاری 
های زیست محیطی در منطقه ایجاد شده 
است و همچنین به اثبات رسیده است 
که میزان ppm ۲۰۰۰۰۰ روی و گاه 
میزان ppm ۲۰۰۰سرب و میزان ۲۰۰۰ 
ppmنیکل، و همچنین میزان چند صد 
ppm آرسنیک و حتی میزان ۲۰۰۰۰۰ 
آبی  منابع  و  آب  در  ppmکادمیوم 
منطقه موجود بوده است. اما بر اساس این 
تحقیق خاک کشاورزی هم از این آلودگی 
ها بی نصیب نمانده و دچار مشکلات 

 فراوانی شده است. 
تحقیقات متعدد دیگری مطالب فوق را 

تأیید می کند. 
ینجاست، بم که به  حال جای سؤال ا
عنوان یک باغ شهر به ثبت جهانی رسیده 
است و دارای آثار باستانی است که به 
نوع بشر تعلق دارد و هم اکنون نیز عمده 
کشاورزی  شهر  این  مردمان  فعالیت 
هست و به سبب وفور نخلستان های 
خرما بسیاری از جوانان این شهر بلافاصله 
مشغول به کار می شوند و منابع آبی بم و 
قنوات آن در سراسر جهان به عنوان یک 
فتخار زیست محیطی ما می درخشد،  ا
چرا امروز به نگرانی های مردم بم جواب 
داده نمی شود. مردمان صبور این شهر 
نگران منابع آبی و کشاورزی خود و نگران 
محیط زیست خود هستند و این کمترین 
انتظاری است که امروز باید به این نگرانی 
 ها جوابی مستند و قانع کننده داده شود.

ز کلیه مقامات و مسئولین ذی  فلذا ا
ربط که هدفی به جز اعتلای شهر بم 
ندارند تقاضا دارد اجرای طرح تأسیس 
کارخانه شمش روی و سرب متوقف 
ز کارشناسان رسمی  ا تا جمعی  شود 
دادگستری در امر آب، مواد و فلزات، 
شیمی و پتروشیمی، کشاورزی، محیط 
نقشه  مر  ا در  کارشناسانی  و  زیست 
برداری و اطلاعات مکانی موضوع را در 
ر  یک مهلت مناسب مورد بررسی قرا
دهند و سپس کارشناسی صورت گرفته 
از حیث مخاطرات و عدم مخاطرات به 
صورت شفاف و غیرجانبدارانه به اطلاع 

عموم رسانده شود
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ما را دنبال کنید

روزنامه اقتصادی استان کرمان

کتاب ابله
نویسنده: فئودور داستایوفسکی

مترجم: نسرین محمدی
ناشر: نشر روزگار

کتاب ابله، شاهکاری دیگر از فئودور داستایوفسکی، بیش از هر 
چیزی بی ارزش بودن صداقت در زمان فراگیری دروغ و نیرنگ را 
بیان می کند. ابله از یک سری حوادث ناگوار و پشت سرهم ترکیب 
شده، حوداثی که بدست شخصیت های حساس پیش بینی شده 

ولی هیچ کدام از حوادث بر حسب اراده پیش گیری نشده است.

فراخوان سومین جشنواره ملی تئاتر تک 
نفره خلاق ایثار در سال ۱۴۰۰ به میزبانی 

کلانشهر اراک برگزار می کند.
زمانبندی جشنواره : مهلت ارسال آثار :۲۰ آذر ماه ۱۴۰۰

اعلام نتایج : ۱دی ماه۱۴۰۰ تاریخ برگزاری جشنواره:۱۹ لغایت 
۲۲ دی ماه۱۴۰۰ علاقه مندان می توانند آثار خود را به نشانی:

»استان مرکزی اراک خیابان ۲۲بهمن میدان دارایی بنیاد شهید 
و امور ایثارگران استان مرکزی دبیرخانه سومین جشنواره تئاتر 

مونو خلاق ایثار تلفن: ۰۹۱۸۹۵۸۵۴۲۹ - ۰۸۶۳۲۲۴۸۰۷۰

کتاب

فراخوان 
ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

اخبار معادنخبر

سینما

زیستمند

اینفوگرافیک    |    پیامدهای منفی آموزش مجازی

موقعیت شغلی: اپراتور مرکز تماس    
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: پاره وقت، دورکاری، کامپیوتر و دسترسی به اینترنت از 
الزامات این شغل است. آشنایی با قوانین مرکز تماس

مهارت های مورد نیاز:
مهارت های ارتباطی و روابط عمومی قوی

آشنایی کامل با املای فارسی کلمات و توانایی تایپ فارسی و انگلیسی
مزایا: کار در منزل به صورت شیفتی و پاره وقت

دوره آموزش آنلاین به صورت رایگانف پرداخت به موقع حقوق
  متقاضیان واجد شرایط  جهت تکمیل فرم استخدام روی لینک زیر 

کلیک نمایند و یا رزومه خود را به واتس اپ زیر ارسال نمایند.
لطفا از تماس تلفنی خودداری نمایید.

اطلاعات تماس  واتساپ 09018962804

موقعیت شغلی: کارمند امور کارکنان    
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
 لیسانس، مسلط به قانون کار و تامین اجتماعی

مسلط به امور کارکنان )محاسبه تردد، خدمات بیمه.و ...(
آشنا با نرم افزارهای تردد و حقوق و دستمزد

آشنا با روش های مصاحبه استخدامی، توان یادگیری بالا
مزایا:

 حقوق مکفی، بیمه تامین اجتماعی، بیمه تکمیلی
  متقاضیان واجد شرایط  رزومه خود را به ایمیل زیر ارسال نمایند.

اطلاعات تماس
B.Rahimi@sarzaminkharid.com ایمیل

موقعیت شغلی: تحصیلدار
شرایط احراز  
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت
مجرد

ارائه گواهی عدم سو پیشینه
مزایا: 

حقوق و مزایا بر اساس قانون کار
  متقاضیان واجد شرایط   با شماره های زیر در ساعات ۹ صبح الی ۱۳ 

تماس حاصل نمایند.

اطلاعات تماس
تلفن 03432716758  -  03432718864

استخدام پخش الوند کرمان استخدام دیلی مارکتاستخدام تاکسی ماکسیم

eghtesadonline از صفحه tejaratnews از صفحه 

  اینستاگرام  اینستاگرام 

عکس نوشت

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
کرمان با بیان اینکه از بین 16 شهرستان بررسی شده 
11 شهرستان آمار قابل توجهی در زمینه  استان،
پاسخگویی الکترونیکی داشته اند گفت:لازمه پنجره 
واحد و پیشرفت در این زمینه پای کار بودن تمام 
دستگاه هاست و طبق گفته استاندار، دستگاه های به 
صورت زنجیره وار به یکدیگر پیوسته اند و کوتاهی 
یک دستگاه باعث پاره شدن زنجیره و کندی فعالیت 

ها خواهد شد.
حسین مهرابی،با تاکید بر اینکه حضور مداوم نمایندگان 
در جلسات پنجره واحد اجباری است گفت: باید فردی 
تام الاختیار از طرف دستگاه ها به پنجره واحد معرفی 
شود که به صورت مداوم در جلسات حضور داشته باشد 
و از تمام جلسات اطلاعات کافی و لازم را داشته تا برای 
استفاده بهتر از زمان مجبور به مرور اطلاعات جلسه 

قبلی نباشیم.
او افزود:تلاش ها در زمینه پنجره واحد باید هدفدار باشد 
و پنجره واحد الکترونیکی می تواند با هماهنگی که بین 
دستگاه ها ایجاد می کند و همچنین با ارائه گزارشات 
به صورت مختصر و بر اساس آمار و ارقام وبا مقایسه 
استعلامات دستگاه ها بر اساس متوسط کشوری، شفاف 

سازی و عملکرد بهتری در این زمینه داشته باشد.
برنامه ریزی  معاونت  این جلسه مصوب شد  در 
فرمانداری های سراسر استان،دستگاه هایی را که پنجره 
واحد آنها فعال نیست را ملزم به اجرای پنجره واحد 
الکترونیکی کنند. همچنین در این جلسه مصوب شد 
مکان و نصب سرور اطلس سرمایه گذاری بین سازمان 
امور مالیاتی،اتاق بازرگانی و استانداری را مشخص و 

تعیین تکلیف شود.

 Asian House Shrewو نام انگلیسی Suncus murinus حشره خور خانگی با نام علمی
نسبت به سایر حشره   خورهای ایران جثه بزرگ تری دارد. دندان ها سفید و دارای چها 
دندان »یک دندانه« در هر طرف فک بالا است. لاله های گوش مشخص و چشم ها 
کوچک اند. قاعده دم بسیار کلفت و متورم به نظر می رسد. موها کوتاه و در قسمت پشت 

قهوه ای تا خاکستری، زیر بدن خاکستری روشن و در قسمت دم قهوه ای روشن است.
 طول سر و تنه حدود 150 میلی متر، دم حدود 100 میلی متر، وزن 20 تا 100 گرم 

است و همچنین زیستگاه این حشره اماکن مسکونی واقع در مناطق گرمسیری است.
پراکندگی: در ایران تا کنون و جو  آن از آبادان گزارش شده است. احتمالًا از طریق کشتی 
به آنجا آمده است. گزارش هایی نیز در مورد مشاهده آن در جزیره قشم وجود دارد و 

پراکنش جهانی در شمال آفریقا، جنوب غربی تا شرق آسیا است
 شبگرد است، ولی گاهی اوقات روزها نیز دیده می شود. حیوان پر سر و صدایی است. غالباً 
موقعی که در جستجوی غذا است صدای جیرجیرش شنیده می شود. به سرعت می دود و 
به خوبی می پرد. بوی تند و بدی از خود تولید می کند. در سوراخ ها و دیورها لانه می سازد. 

نر و ماده با هم در ساختن لانه مشارکت دارد.
 از حشرات و مواد غذایی نظر نان و گوشت و غیره تغذیه می کند و در بهار و پائیز 
جفت گیری می کند، تعداد بچه ها دو تا هشت عدد است. حدود  20 روز شیر می خورند. 

در 36 روزگی بالغ می شوند. طول عمر 24 تا 30 ماه است/ کویرها و بیابانهای ایران

مدیر عامل جهان فولاد سیرجان با اشاره 
به عرضه ۱۰ درصد سهام این شرکت در 
روز گذشته گفت: عرضه روز چهارشنبه با 
استقبال چشمگیر بیش از سه میلیون و ۲۰۰ 

هزار نفری افراد همراه بود.
»علی عباسلو«  افزود: هرچند هنوز آمار و ارقام 
دقیقی از این عرضه به دست مان نرسیده، اما 
استقبال بسیار خوب و چشمگیری را نسبت 
به عرضه های گذشته در فرابورس شاهد 
بودیم. او تصریح کرد:  به جرات می توان گفت 
پس از عرضه سهام شستا در سال گذشته، 
عرضه سهام جهان فولاد سیرجان بزرگترین 
عرضه یک سال اخیر در فرابورس یوده است. 
عباسلو ادامه داد: قیمت سقف هم سهم در 
یان عرضه ۵۵۰ تومان در نظر گرفت هشده 
بود که با همان قیمت مصوب به فورش رفت.  
با توجه به پذیرش سهام شرکت مجتمع 
فولاد سیرجان )سهامی عام( در تاریخ 
۱۹/۰۸/۱۳۹۹ توسط هیأت پذیرش اوراق 
بهادار در بازار اول فرابورس ایران، سهام 
این شرکت توسط سهامداران عمده آن 

عرضه شد.
متعهدین عرضه، شرکت ملی صنایع مس 

ایران به میزان ۲ میلیارد سهم معادل ۵ درصد 
و موسسه صندوق بازنشستگی شرکت ملی 
صنایع مس ایران به میزان ۲ میلیارد سهم 
معادل ۵ درصد بودند. تعداد کل سهام شرکت 
۴۰ میلیارد سهم است که در عرضه اولیه روز 
چهارشنبه تعداد چهار میلیارد سهم معادل 
۱۰ درصد از کل سهام شرکت عرضه شد. 
حداکثر سهام قابل خریداری توسط هر 
شخص حقیقی و حقوقی هشت هزار سهم در 

نظر گرفته شده بود. 
عباسلو خاطرنشان کرد:  اجرای ۶ طرح توسعه 
ای از سوی این شرکت در دستور کار است که 
شامل طرح های آهن اسفنجی، خط کلاف، 
ذوب آلیاژی، تولید شمش، کارخانه اکسیژن 

و پست برق و توسعه تصفیه خانه است.
او اضافه کرد: بر این اساس، در کنار تامین 
مالی از طریق افزایش سرمایه، سود انباشته و 
تسهیلات بانکی، بخشی از تامین مالی طرح 
ها از محل عرضه سهام در فرابورس انجام 

خواهد شد.

بیژن بیرنگ می گوید از آن جایی که مسئولین زن توسری خور را بیشتر دوست 
داشتند به آن ها؛ دست اندرکاران سریال هایی چون »خانه سبز« و »همسران« 
اعلام شد که شما در دوره ای زن ها را پررو کردید و این مسئله طوری بیان شد که 

انگار هرکدام  از آثاری که ساخته اند جرم تلقی می شود. 
 یکی از خاطره سازترین چهره های سینما و به خصوص تلویزیون ایران، بیژن 
بیرنگ است. از»محله برو بیا« تا »چاق و لاغر« و از »همسران« و »خانه سبز« تا 
سریال هایی مثل »دنیای شیرین« و »دنیای شیرین دریا« که او تهیه کننده شان 
بود. او در پاسخ به این که چرا دیگر کارهایی به آن سبک و جهان بینی در تلویزیون 
نداریم،می گوید: »به هرحال دوره ما گذشته است. آن حرف ها شاید حرف مردم 
باشند اما عده ای هستند که دل شان نمی خواهد چنین چیزهایی گفته شود.
مثلا ما در کارهای مان همیشه برای زن ارزش قائل بودیم و زن های ما آدم های 
باشعوری بودند اما امروز دوست ندارند زن ها را باشعور نشان دهیم و نمونه اش هم 
کارهایی است که امروز می بینید و در آن ها اکثر زن ها یا بد و بدجنسند یا شعور 
ندارند و یا خاله زنکند. بیرنگ در پاسخ به این که آیا از او برای کار دعوت نمی شود 
هم گفت:»همین بحث ها پیش می آید که گفتم. بارها با لطف و محبت آدم را صدا 
می کنند،بعد جلسه می گذارند و می گویند می خواهیم این گونه سریال بسازیم و در 
آن این طور حرف بزنیم،بعد دیگر خبری نمی شود.معلوم است به نتیجه رسیدند که 
با بیرنگ نمی شود این طوری کار کرد. »بابا لنگ دراز« هم جزء همان کارها بود که 
مورد استقبال شان واقع شد، ما را خواستند، جلسه گذاشتند ولی در عمل پروژه راه 
نیفتاد. صدایت می کنند، به تو احترام می گذارند، با تو حرف می زنند و می گویند 
که احتیاج داریم امثال شما کار کنید ولی در عمل هیچ کاری راه نمی افتد. دیگر 
برای ما عادت شده است که هیچ کاری راه نیفتد. می دانم که دارم به هر جلسه 
الکی می روم. از لابه لای حرف ها می فهمم من آن آدمی نیستم که آن ها دنبالش 

می گردند./فرهیختگان

بهناز جعفری، فیلم سینمایی »بودن یا نبودن« ساخته کیانوش عیاری را برای 
نابینایان توضیح دار کرد. گروه سوینا، نسخه ویژه نابینایان فیلم سینمایی »بودن یا 
نبودن«، ساخته کیانوش عیاری را روز پنجشنبه ۱۸ شهریور در چارچوب برنامه 
فیلمخانه منتشر شد. این فیلم، فردا ، ساعت ۱۹ از رادیو سوینا پخش می شود و 
پس از آن، روی سایت سوینا در دسترس مخاطبان قرار می گیرد. نظارت متن و 
ضبط این برنامه به عهده کیوان کثیریان بوده و متن روایت آن را شیدا محمدطاهر 
نوشته و بهناز جعفری، خوانده است. این برنامه در استودیو شهرصدای پارسیان 

ضبط شده و مرجان طبسی آن را میکس و تدوین کرده است.
علاقمندان می توانند با مراجعه به پایگاه اینترنتی سوینا، به فایل صوتی فیلم های 
سینمایی توضیح دار دسترسی داشته باشند. این گروه، پیش تر، نسخه توضیح دار 
فیلم های سینمایی ایرانی »روز واقعه« با صدای افشین زی نوری، »دلشدگان« 
با صدای شبنم مقدمی، »مادر« با صدای احترام برومند، »بنفشه آفریقایی« با 
صدای علیرضا شجاع نوری، »باشو غریبه کوچک« با صدای پریناز ایزدیار، »خانه 
دوست کجاست« با صدای ستاره اسکندری، »یک بوس کوچولو« با صدای 
علیرضا آرا، »من، ترانه ۱۵ سال دارم« با صدای سارا بهرامی، »هامون« با صدای 
پرویز پرستویی، »روسری آبی« با صدای رخشان بنی اعتماد، »مسافران« با صدای 
صابر ابر، »اجاره نشین ها« با صدای هوتن شکیبا، »درباره الی« با صدای فرشته 
صدرعرفایی »به همین سادگی« با صدای مهراوه شریفی نیا را قالب برنامه فیلمخانه 

منتشر کرده است./خبرآنلاین

کرونا و زیان های اقتصادی تعطیلی مدارس؛ 
آیندگان و نسل متخصصان کم سواد

تعطیلی مدارس حضوری و به دنبال آن کاهش 
میزان سواد و بهره وری علمی دانش آموزان 
اگرچه ممکن است در کوتاه مدت، آشکار 
نباشد، اما در بلندمدت باعث افت شاخص های 
دانش آموختگان  کیفیت  کاهش  و  علمی 

مدارس و دانشگاه ها خواهد شد.
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تلاش ها در زمینه پنجره واحد 
سرمایه گذاری باید هدفدار باشد

حشره  خور خانگی ۳.۲ میلیون نفر از عرضه 
سهام جهان فولاد سیرجان 

استقبال کردند

تهیه کننده »همسران«: 
می گفتند زنان را پررو می کنید

بهناز جعفری، صدای »بودن یا نبودن«
 برای نابینایان شد

قیمت خودروهای داخلی در بازار

قیمت بازارنام خودرو

9۳۸,000,000تومانپژو 200۸  

2۵1,000,000تومان20۶  ، تیپ 2

۳۵۸,000,000 تومان207 ، دنده ای

۴10,000,000 تومان207 صندوقدار 

219,000,000 تومانGLX ، ۴0۵ دوگانه سوز

LX ، ۳10,000,000 تومانپارس

270,000,000 تومانپارس ساده

۳27,000,000 توماندنا معمولی

۴7۵,000,000 توماندنا پلاس ، اتوماتیک توربو

 LX 22۵,000,000 تومانرانا

27۵,000,000 تومانرانا پلاس

E2 ،  90۳۶0,000,000 تومانتندر

290,000,000 تومانسمند EF7 ، LX دوگانه سوز

۳1۵,000,000تومانسمند سورن ، پلاس


